

- ၁၀ ရှေး မီးခမ်းခေ၊ကျေး။ ပေး တိမေးသေ၊ ရွတ်း ထိုင်မေးဂျးတီးသူထိုင် ဂိုတ်းသတီ ယျးဂျးမခင်းလံး မီးတင်းကခမ်လီဂုတ်လီဂျးခလး ဂျးလံးယူ,လူလ်း ဂခမ်တင်းသူတျ။ မခင်းပီခမ်ရှေးကခမ်ပွင်ဂိုတ်းကမူ
- ၁၁ လင်းကြေး မိုခမ်လိုင်ခင်း,ဂပ်ကျေး။ ပိုဝ်းခမ်ခလး ယျ,ပေဂျးဗုဂျ် ဂိုတ်းကမ်,ပေးခင်း,ဂိုတ်းတီးမခင်း။ ဂိုတ်းရှေးလူး ကပ်မခင်းသူင်,ခမ်ခမ်ခမ်လီလီ ဂျးလံး ရွတ်းထိုင်မေးတီးဂပ်တျ။ ဂပ်မင်းမွင်း ဂျးလံးဂခမ်
- ၁၂ မခင်းတင်းပီးခွင့်တင်း,ကျေးယူ,ကျေး။ လွင်းခွင့်ဂပ် ကျ,ပေးလု လမ်း ပီဂ်သမ်ဂပ်တိုင်းယူင်းမခင်းခေ, လူင်လင် ဂျးမခင်းဂျ,ဂျးတီးသူ လူလ်းဂခမ်တင်း ပီးခွင့်တင်းလံသေကျေး မခင်းကမ်,မီးကလုပ်,ခွ်း ဂျ,မိုဝ်းလီဝ်ခေသဂိုတ်း။ ဂမ်းလိုခင်း မိုဝ်းကခမ်ခင်း, မခင်းထုဂ်,ခခမ် မခင်းတင်းဂျ,ယူ,ကျေး။

တီးသုတ်းခွ်းလိဂ်း

- ၁၃ ဂိုတ်းသတီခလး ပုံယူ,တျ။ ဧတ,ယူ,ခွ်းတင်း ကခမ်ယုမ်,မာတ်,တျ။ ဂိုတ်းမိုခမ်လိုင်ခင်း,ဂုခမ်း
- ၁၄ လံးခလး ဂျးလေးလုမ်,ဝုံတင်းဂိုင်းတျ။ ပျးတင်း လိုင်တင်းဂုဂ်မိတ်,တျ,သေခလး ပွင်ဂိုတ်းလွင်းတင်း ကမူဂျးမီးတင်းသိုင်းတင်းလိုင်တျ။
- ၁၅ ပီးခွင့်ခပ်ဂိုလ်း၊ ဂျးခင်း,ကခမ်သူဂူ လွင်းကခမ် ဂုခမ်းဂိုခမ်းဂုခမ်းပေး သထေ,ဗာခမ်, ပီခမ်မာဂ်, ကခမ်မာဂ်,ကျခမ်တင်းဂျးခွ်း မိုင်းကခေ,ယ ခလး ကာပ်;ပခမ်တုပ်လင်းဂပ်, ဂျးလံးပွင်ဂိုတ်းကမူဂုခမ်း
- ၁၆ မူတ်းလင်,တင်းလံခခမ် ဂပ်တိုင်းယူင်းသူ ဂျးသူ

- ဂုပ်တင်းကပ်ဂုခမ်းလိုင်ခင်း,ခခမ်၊ ကိုဂ်,တင်း ခပ် လိုဝ်းကခမ် သင်းဂိုတ်းလူလ်းဂခမ်တင်းဂပ်ခလး ပွင်ဂိုတ်းကမူလင်း ကခမ်ကုပ်ပိုင်း,ခိုဝ်သူခခမ်ကျေး။
- ၁၇ ပိုဝ်းကခမ် သထေ,ဗာခမ်,ခေ ကိုဂ်,တင်း ဗေ,တု ခမ်တို တင်း ကခေ,ယခု ခပ်ရွတ်းမေးယဝ်ခလး
- ၁၈ ဂပ်လူမ်းသိုင်းကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂျးကခမ်သူ ပွင်ဂိုတ်း ကမ်,လေးကမ်,လုမ်,ခခမ် ခပ်တင်းထာပ်း ထိုင်းခလး ဂိုတ်းဂျးလေးလုမ်,ကျေး။ ခပ်ခခမ် ဂျးလိုင်သူ ကိုဂ်,တင်း လိုင်ဂပ် သင်းသူ,ကျေး။ ပိုဝ်းခမ်ခလး ဂုပ်တင်းကပ်ခပ်လိုင်ခင်း,ခခမ်တျ။
- ၁၉ လိုဝ်းလင်းတင်းလံ၊ ကခမ်မီးခွ်း မိုင်းကျ,သိ ခေ တဂ်ခမ်သူကျေး။ ကျ,ဂုလ တင်း ပြိုတ်ဂိုလ တင်း လိုဝ်းလင်းကခမ်မီးဂျးခွ်းဂိုခမ်းသွင်ခချခခမ် ထွဂ်;လူလ်းလင်းကြေးသေခလး တဂ်ခမ်သူခခမ် ခေ,ကျေး။ ပီးခွင့်တင်းသိုင်းတင်းလူင်ဂျးမီးတဂ် ခမ်သူကျေး။ ဂေ,ခိုင်းခလးဂေ,ခိုင်း ကပ်တင်း တင်းခခမ်ကခမ်မူတ်းလင်,ခခမ်သေခလး တဂ်
- ၂၁ လာတ်;ဂခမ်တျ။ ဂပ် ပေးလု၊ ကပ်တင်းမိုဝ်းတုပ်
- ၂၂ လင်းဂပ်,တီမ်းခလးတဂ်ခမ်သူကျေး။ ပေးသေကျေ သေဂုခမ်းကမ်,ဂုဂ် လင်းယေ,သူခရီလိုင်ဂျးကျေ ခခမ်လံးခမ်,တင်းကခမ်ဂိုခမ်,တျ သေဂမ်းလူလ်း။
- ၂၃ လင်းကြေး၊ ချူးမေးသေဂမ်းချး။ ဂျးရှေးလူးလင်း ဂုဂ်း လင်းယေ,သူခရီလိုင် မီးခိုဝ်သူသေဂမ်းလူလ်း။
- ၂၄ ခွ်းလိုင်;သိုင်းခေ,မာ လင်းယေ,သူခရီလိုင် ခခမ် ဂပ်သူင်,တင်းဂုဂ်မိတ်,တျ, တီးသူတင်းသိုင်းကျေး။ ကျမိခမ်။

ရှမ်းလိဂ်းကျေးတျ,တျရှေးရီခမ်,ထုဗိုခမ်ပထမယဝ်ယဝ် ကျေး

ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုဂော့းရီခိခ်၊ထုဗိုခ်တုတိယ

SECOND CORINTHIANS

ခွါမ်းခေမ်း

ဗုဒ္ဓံတီမ်; ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုဂော့းရီခိခ်၊ထုဗိုခ်တုတိယ ခန့်ပီခ်တမာခ်၊ လဝ်းယေ၊သု ပုးခိုင်; ကခ်လံးမီးလိုဝ်းဝု; ပေးလု ခေခိခ်ကော့း။ ပေးလု ခန့်မိုဝ်းမခမ်းပီ၊ပီခ်ဂုခ်းယုမ်၊မာတ်; လဝ်းယေ၊သု ခေခိခ်မခမ်းမီးလိုဝ်းဝု; သေးလု ခန့်လး; ပီခ်ဂော့းကခ်ခိဂ်းလဂ်း; ငိခ်းသေးဂုခ်းယုမ်၊မာတ်; လဝ်းယေ၊သု တင်းလံးခေခိခ်ကော့း။ ဂျာမိးခန့်တီမ်;ဝိုမိုဝ်းပီးသဂ်းဂရိလ် A.D. 56 ခေခိခ်ကော့း။

ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုဂော့းရီခိခ်၊ထုဗိုခ်တုတိယ ခန့်၊ ပီခ်ဗိုခ်လိဂ်းကခ် ပေးလု လုဂ်တီး ဝိင်းမု၊ခေ၊တေးခိ တီမ်;ပခ်ခွါ၊ပုခ်ဂုခ်းယုမ်၊မာတ်;ကခ်မီးတီးလိုဝ်းလဝ်း; ဝိင်းဂေးရီခိခ်၊ထု ခေခိခ်ကော့း။

ကီခ်းကါခ်း ဂျာမိးလိဂ်းကော့းဝု၊တုဂော့းရီခိခ်၊ထုဗိုခ်တုတိယ လမ်း-၊-

ဂ္ဂုးလံးပခ်သတီ ဂုခ်းယုမ်၊မာတ်;လိုဝ်းလဝ်း; ဝိင်းဂေးရီခိခ်၊ထု လွင်း;သြု၊ကခ်ကမ်၊လိုဝ်းကမ်၊လ်; ကခ်သင်၊ သုခ်ကခ်ဗိတ်းကခ်ပိုင်;ခေခိခ်ကော့း။

လွင်းတင်းကခ်ခပ်;ပုးခိခ်ဂျာမိး လိဂ်းကော့းဝု၊တုဂော့းရီခိခ်၊ထုဗိုခ်တုတိယ လမ်း-၊-

- ၁။ လွင်းတင်းကခ် ပေးလု သပုလီင်းလါတ်;ခေ လွင်းတင်းဂ္ဂုတ်းတင်းသင်းမခမ်း ကီဂ်၊တင်း လွင်းကခ်ဝု; မခမ်းပီခ် တမာခ်၊လဝ်း ခေခိခ်ကော့း။ (၁:၁-ရး၁၆)
- ၂။ လွင်းတင်းကခ် လူသိမ်းတင်းလု၊တင်းတါခ်း ပုခ်းခပ်လိုဝ်းကခ်ယဂ်းဗေခ်။ (၈:၁-၉:၁၅)
- ၃။ လွင်းတင်းကခ် ပေးလု ခေပျုလွင်းကခ်ဝု; မခမ်းပီခ် တမာခ်၊လဝ်း ခေခိခ်ကော့း။ (၁၀:၁-၁၃:၁၄)

SECOND CORINTHIANS

ဂျာမီးလိမ်းကျေးဇူးတု၊ တု၊

ကျေးရီခပ်, ထုနိုခပ် တုတိယ

၁

ဥာမ်းခမ်း

၁ ဂ်၊ ပေးလု၊ လွမ်းခင်, ကလူပ်, ငြေးပီခင်လမ်း
 ဧလ; လံးပီခင်တမာခင်, လမ်းယေ, သုခရိလုံ၊ ကိတ်,
 တင်း တိမေးသေ, ကခင်ပီခင်ခွင့်ဂပ်၊ လင်, လံး
 ပခင်ငါခင်းစူး, ဂျးတီးသူ လုလီမိလိမ်းလမ်း; ငြေး
 ပီခင်လမ်း ကခင်မီးယု, ဂျးခင်း ဝီင်းကျေးရီခပ်, ထု
 ကိတ်, တင်း ဂူခင်းမူတ်းလင်, ကခင်မီးယု, ဂျးခင်း
 ၂ မိုင်းကချ, ယ ဂျးတီးဂျးလီခင်ခေခင်ယု, ကျေး။ ဂျး
 သုကျေးလူးကိတ်, တင်းတောင်းခင်မိ ကခင်ပီခင်မေးဂျး
 တီးပေးဂုပ်ငြေးပီခင်လမ်း ကိတ်, တင်း လမ်းဂုပ်
 လမ်းယေ, သုခရိလုံ ခခင် မီးခိုင်သူသေဂမ်းလုလမ်း။
 ၃ ဂျးပေးငြေးပီခင်လမ်း၊ ကခင်ပီခင်ပေးလမ်းယေ, သု
 ခရိလုံ၊ လမ်းဂရူခေ, လမ်းတောင်းကခင်သားသျှ,
 ဂျးလိဝ်ဂျးပိုင်ခခင်၊ မီးမင်, ဂလျှ, သေဂမ်းလုလမ်း။
 ၄ ငြေးပီခင်လမ်း ဂျးဂုပ်သားသျှ, ခင်းတောင်းကခင်
 ဂုပ်လံးခမ်း, ဂျးလိဝ်ဂျးပိုင်ခခင်ခေလ; ဂုပ်ကျေးလံး
 ဂျးတီးဂျး ခပ်လိဝ်ဂျးကခင်ခမ်း, ဂျးလိဝ်ဂျးပိုင်ခခင်သား
 သျှ, ဂုပ်ပိုင်ကျေးလူးငြေးပီခင်လမ်းခခင်ကျေး။
 ၅ ပီခင်လိဝ်ခင်, ဂုပ်ဝါးခင်လမ်း လိဝ်ခင်, တောင်းကခင်
 လမ်းခရိလုံ လံးခမ်း, ခခင် လံးခင်းမေးခင်းကသား
 ဂုပ်ခခင် တင်းသားသျှ, လမ်းခရိလုံ ခခင်ကျေး
 ဂုပ်လံးခမ်း, ကပ်ပေးလုခင်ပေးလိဝ် ဂုပ်ပိုင်; လမ်း
 ၆ ခရိလုံ ကျေး။ ပိုင်ခခင်ပေးဂုပ်လံးခမ်း, တင်း
 ယပ်, ဗိုတ်, လိုင် ပီခင်ပုခင်းတောင်းကခင်သူတမ်းလံး
 သားသျှ, တင်း တင်းကခင်ခေ, ချွတ်; ကပ်သူကျေး။
 ခြေးဂုပ်လံးတောင်းကခင်သားသျှ, လိုင် ပီခင်တင်း
 ကခင်သားသျှ, သူ ကခင်တိမ်ဝံတင်းတောင်းကခင်
 ယိုခင်ခမ်း, ဂျးခင်းတောင်းကခင်ဂုပ်လံးခမ်း, ခခင်
 ၇ ကျေး။ တင်းကခင်ဂုပ်မင်းပုခင်းသူခခင် မခင်း
 ဂီခင်, ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်းလိဝ်ခင်, ကခင်သူခပ်
 ပျး ခင်းတောင်းကခင်ဂုပ်ခမ်း, ခခင် သူတမ်းလံးခပ်
 ပျး ခင်းတောင်းကခင်သားသျှ, ခခင်ကျေး။ ဝါးခင်
 ဂုပ်လုယု, ကျေး။
 ၈ ဝီးခွင့်ခပ်ကိတ်; ဂုပ်ခင်းဂျးသူဂူ, လွင်းတင်းယပ်,
 ဗိုတ်, ကခင်ဂုပ်လံးခမ်း, ဂျးခင်း မိုင်းကျ, သိ ကခင်
 ပီခင်တင်းယပ်, ကခင်ခင်းခေ, ထခင်းပေး ကမ်း,
 ခမ်း, လံးခေ; ထင်, ဝါးကသားတမ်းလံးလုသမ်း
 ၉ ခခင်ကျေး။ ကခင်ဂုပ်လံးခမ်း, ခခင်လမ်း မိုခင်

ခင်, ဂုပ်လံးခမ်း, လီ, ယင်, ဂျးလံးတံခခင်ကျေး။
 လွင်းတင်းခင် ပီခင်တင်းကခင်ဂျးဂုပ်လမ်း ယင်း
 ကမ်း, ကိုင်ပိုင်; တုပ်လမ်းဂပ်, ဧလ; တမ်းလံးကိုင်ပိုင်
 ငြေးပီခင်လမ်း ကခင်ဂျးခပ်လိဝ်ဂျးကခင်တံယပ် သမ့်
 ၁၀ လုဂျးခင်းခခင်ကျေး။ မခင်းလမ်းခေ, ချွတ်; ကပ်
 ဂုပ် လွတ်; ကွပ်, ဂျးခင်းမေးတင်းတံ ကခင်ယု,
 ထခင်, ခခင်ခခင်မေးယပ် ကမ်း, ဂျး မိုင်းခေကျေး
 တမ်းခေ, ချွတ်; ကပ်ယု, ကျေး။ ပေးသူလွ်းထီခင်းသူ
 တွင်းပုခင်းဂုပ်လိုင် ဂမ်းလိခင်းကျေး မခင်းလမ်းတမ်း
 ဧဂ, ချွတ်; ကပ်ဂုပ်လမ်းလွမ်း, ဝါးခင် ဂုပ်မီးတင်း
 ၁၁ ကခင်မင်းမွင်းယု, ကျေး။ ပေးပီခင်လိဝ်ခင်, ခခင်
 လိုင် ဂူခင်းခခင်ခေ, တမ်းထွတ်; လုလမ်းသူကျေးလူး
 လမ်း ကခင်ဂုပ်ထိုင်တီးဂုပ် ဂုပ်ပိုင်; ဂျးခင်းခခင်
 ခေ, သူတွင်းပုခင်းဂုပ်ခခင်ခေ; ခပ်တမ်းယွင်း
 ယေးကျေးလမ်းပုခင်းဂုပ်ကျေး။

တင်းကျမ်, တင်းပွင်ပေးလု

၁၂ လွင်းတင်းကခင် ဂုပ်လံးဂုပ်, ဝါး ကပ်ဂုပ်, လမ်း
 လုံကခင်ဂူတုပ်လမ်းဂပ်, ဂုပ် ခမ်း, သားသေ, လွင်း
 ကခင် ဂုပ်ကမ်း, ကိုင်ပိုင်, လျှ, လေးဂီ, ဂုပ်ကိုင်
 ကျေးလူးငြေးပီခင်လမ်းသေခေ; ကပ်တင်းလုံကခင်
 ကမ်း, မီးသွင်ဗေ, သွင်ပျး ကိတ်, တင်း တင်းကခင်
 ခပ်လင်, ကခင်ငြေးပီခင်လမ်းမီးကလုပ်, ခခင်
 သေယပ် ဂမ်ကျင်သင်းဂျးတီးခင်းလေးဂျးခေလ; ဂျး
 တီးသူကျေး ယိုင်ခခင်ခမ်းကျင်သင်းဂျးတီးလိဝ်
 ၁၃ ခင်, ခခင်ကျေး။ ဂုပ်တမ်းတင်, လိဝ်တင်, ပိုင်
 ကခင်သူကမ်း, ဗတ်လံး ကမ်း, ဂူလံးခခင်သေခေလ;
 ၁၄ ပခင်စူး, တီးသူ ကမ်း, လုံ; လိဝ်ခင်, ကခင်သူလံးဂူ,
 ယပ်ခေလ; ဂုပ်တင်းကပ်ကိတ်ခင်းယပ်ခခင် ဂုပ်
 မင်းမွင်း သူတမ်းဂူတိမ်ထုခင်းခေ; တမ်းမီးတင်း
 ကခင်ဂုပ်, ဝါးကပ်ဂုပ်, မိုခင်လိဝ်ခင်, သူပီခင်လွင်း
 တင်းကခင်ဂုပ်တမ်းလံးဂုပ်, ဝါးကပ်ဂုပ်, ဂျး
 ၁၅ ခင်းခင်း လမ်းယေ, သု ခခင်ကျေး။ ဂပ်မီးတင်း
 ကခင်ယုခမ်း, ယမ်ခေလ; ဂပ်ခင်းမေးတီးသူကွမ်တင်း
 ဂျးသူလံးခမ်း, ကပ်ကျေးလမ်းသွင်ပွတ်; ကျေး။
 ၁၆ ဂပ်ခင်းမေးခေ, သူ မိုင်းကခင်ဂပ်ဂံ, ဂျးတီးဂျးခင်းသူ
 ခင်းသီခင်တင်း မိုင်းကခင်ဂပ်စူး, မိုင်းမေး, ဧ, တေး
 ခင် ခခင်ကျေး။ မိုင်းကခင်လုဂျးသေဂျးတီး မိုင်း
 မေး, ဧ, တေးခေ မေးခခင်ကျေး ဂပ်တမ်းမေးလူး

၁၇ ကျေးတီးသူဇလ; ခမ်းကပ်တင်းကခင်သူသုဉ်,ဂပ်ဉ္ဇာ,
 ၁၈ တော့,ထိုင်ဂ္ဂတ်; မိုင်းယုတ ပုခင်ကျေး။ မိုင်းကခင်
 ဂပ်ဂျါမ်,ပွင်ထိုင်ခင်,ခခင်ထိုင်။ လွင်,ဂပ်ဂျါမ်,ပွင်
 မပ်မပ်မင်းမင်း;ပွင်။ လွင်,ဂပ်ဂျါမ်,ပွင် လွမ်းခင်,
 ၁၉ ကျေးတီးဂုခင်းလေးလင်းဝေး; လွမ်းယဉ်လွမ်းယဉ်။ ကမ်း,
 ၂၀ လွမ်းကမ်း,လွမ်း။ ဝေးခင်ခခင်ဂုလင်းပွင်။ ထိုင်ခင်,ကခင်
 ဖြေးပီခင်လင်း; တီခင်ဝံတင်းသီတ်;လေးခခင် ခွမ်း
 ကခင်ဂုင်းပခင်ဉ္ဇာ,တီးသူခခင်ကျေး ကမ်း,ပီခင်ခွမ်း
 ၂၁ ကခင်ဝေး; လွမ်းယဉ်။ ကမ်း,လွမ်း။ ခခင်ဂုလင်း။ လုတ်;
 ဖြေးပီခင်လင်း; လင်းယေ,သူခရိလုံ။ ကခင်ဂပ်တင်း
 ၂၂ ထိုင်လွှာ,ခရ ကိတ်,တင်း တီမေးသေ, ကျေးလတ်;
 ခခင်။ ကမ်း,လွမ်းဝေး; လွမ်းယဉ်။ ကမ်း,လွမ်း။ ဝေးခင်,
 ၂၃ ခခင်ခခင်။ ခခင်မခင်းလင်းခခင်ပီခင် လွမ်းယဉ် တေး,
 ၂၄ သေ,ကျေး။ ဂတီးဖြေးပီခင်လင်း; မီးခခင်ခေး,သေ
 ကျေး လုံးပီခင်ဝေး; လွမ်းယဉ် ခေးခင်း လင်းခရိလုံ
 ကျေး။ခွမ်းပိုင်းလင်းခခင်ခေးဂုင်းလုံးဝေးကျေးမိခင်
 ၂၅ သေယဉ် နှိုးမုခင်သေ,ဖြေးပီခင်လင်းထိုင်,သေး
 ၂၆ ကျေး။ ကျေးကခင်နှိုးသူတင်းဂုင်းခတ,မခင်းယူ,ခင်း
 ၂၇ လင်းခရိလုံ လမ်း ပီခင်ဖြေးပီခင်လင်းကျေး။ မခင်း
 လင်းပခင်းခခင်သိတ်;တီးဂုင်း တွတ်,တခင်းသိတ်;တီး
 ၂၈ ဂုင်းနှိုးလုံးပီခင်လင်းဂုင်းသေခေး သွင်းသွင်း,ဝိလုံလုံ,
 လင်းကျေးခင်းဂုင်းလုံလုံဂုင်း နှိုးလုံးပီခင်လေး, ကခင်
 ၂၉ တေပီခင်မေးခင်းလုံခင်းခခင်ကျေး။ ပိုင်းကခင် ဂပ်
 ကိတ်လေးသူဇလ; တော့,ထိုင်ဂ္ဂတ်;မိုင်းလိပ်ခခင် ဂပ်
 ၃၀ ကမ်း,ပံ,မေးကျေးတီး; ဝင်းကျေးရီခမ်းထု ဝေးခင် ဂပ်
 တိုင်,ဖြေးပီခင်လင်း; နှိုးလုံးပီခင်သားသေ,ဂပ်ကျေး။
 ၃၁ ပီဂ်သမ့်ဝေးထိုင်ခင်,ခခင်သေကျေး; ဂုင်းကုပိုင်,တင်း
 ယုမ်း,မတ်;သူကမ်း,လွမ်း။ ဂုင်းပီခင်ကျေးကခင်လွမ်းထီမ်
 ပုခင်းတင်းသိုင်းပျော့,သူခခင်ဂုလင်းကျေး။ လွင်း
 ၃၂ မခင်းလမ်း။ သူခတ,မခင်းယူ,ခွမ်းပိုင်းတင်းယုမ်း,
 မတ်;ကျေး။

J

၁ လိုဝ်သေခခင် ပွတ်;ခေးထူးလိုခင်း ဂပ်တမ်းမေး
 ၂ နှိုးသူလုံးဂ္ဂတ်;ထိုင်တင်းမံးလုံခီလုံကမ်း,လွမ်း။ ဝေး
 ၃ ခခင် ဂပ်တီမ်းတတ်;လုံဝံကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ပေးဂပ်နှိုးသူမံးလုံထိုင် လိုဝ်သေခခင်လိုဝ်;ကခင်ဂပ်
 ၄ နှိုးမံးလုံခခင် တမ်းမီးခေးလုံ တမ်းဂုတ်;နှိုးဂပ်မီး
 ၅ တင်းကခင်သိုင်းပျော့။ ဂပ်တီမ်းလိတ်;ခခင်ကွခင်
 ၆ တင်းခခင်ပခင်ဉ္ဇာ, ခခင်,ပိုင်သူတမ်းကမ်း,ဂုတ်;
 ၇ နှိုးဂပ်မီးတင်းကခင်မံးလုံ မိုင်းကခင်ဂပ်ဂ္ဂတ်;ခခင်
 ၈ မေးခခင်ခေး; တမ်းပခင်တင်းသိုင်းပျော့,တီးဂပ်
 ၉ ခခင်ကျေး။ ဂပ်ယုမ်း,ယမ် သူတင်းသီင်းတင်းလုင်

၄ တမ်းလုမ်းသိုင်းလုလုံးဂပ်ကျေး။ ဂပ်ပေးတင်းခခင်
 တေးခခင်ခေး, တင်းကခင်တိုင်လုံကခင်ယင်းလုံ
 ၅ ခေး; တီမ်းပခင်ဉ္ဇာ,တီးသူ နှိုးသူလုံးလိပ်;လုံကမ်း,
 ၆ လွမ်း။ တီမ်းပခင်ဉ္ဇာ, နှိုးသူလုံးဂ္ဂတ်;မိတ်;တေး,တင်း
 ကခင် ဂပ်ဂုတ်သူခေး,လုင်လင်းခခင်ဂုလင်းကျေး။

တင်းကခင်ပွံ,လွတ်;ကျေးကခင်ခီတ်;ပိုင်;

၇ ပေးသေကျေးသေဂုခင်း ဂုတ်;လွင်းတင်းကခင်နှိုး
 ၈ လုံးမံးလုံထိုင်။ မခင်းနှိုးဂပ်မံးလုံဂုလင်းကမ်း,လွမ်း။မခင်း
 ၉ နှိုးသူမံးလုံယူ,တခင်,တခင်,ကျေး။ မိုင်းကခင်ဝေး
 ၁၀ မံးလုံယူ,တခင်,တခင်,။ ဝေးခင်,ခခင်ခခင်။ ဂပ်
 ၁၁ ကမ်း,နှိုးဝေးယဉ်,ယဉ်,ခခင်ခခင်။ တမ်း,ကခင်လီ,ယိုင်,
 ၁၂ ခခင်ကျေးခခင် ပေးဂုမ်း,ပုခင်းကပျိုတ်;မခင်းခခင်
 ၁၃ ကျေး။ ခွမ်းနှိုးခခင်ခေး; ခခင်,ပိုင်ကျေးခခင် တမ်း
 ၁၄ ကမ်း,မီးတင်းကခင်ခွင်လုံယင်းလုံ ခွမ်းပိုင်းတင်း
 ၁၅ ကခင်မံးလုံဂုင်းယဉ်,ခေး,ခခင်ထိုင် သူထုတ်,လီဂုတ်;
 ၁၆ နှိုးလုံးပွံ,လွတ်;ကပျိုတ်;မခင်းခေး; နှိုးမခင်းသား;
 ၁၇ သေးကျေး။ ပိုင်းခခင်ခေး; ဂပ်တွင်းပခင်,သူ နှိုးဂုတ်;
 ၁၈ ခခင် လွင်းကခင်သူဂုတ်မခင်းခတ,ဝေးဝေးဝေးခခင်
 ၁၉ ထိုင်,သေးတေး။ လိုဝ်သေခခင် လွင်းခခင်,ပိုင် ဂပ်
 ၂၀ တမ်းလုံးဂ္ဂတ်;ကခင်ဝေး; လွင်,သူလုတ်;ခခင်,လုံး
 ၂၁ တင်းကခင်လမ်းတုလင်းပွင်။ လွင်,သူထွမ်း,ကပ်ပိုင်။
 ၂၂ ကခင်ဝေးခခင်ခေး; ဂပ်လင်း,တီမ်းပခင်ဉ္ဇာ, မိုင်း
 ၂၃ ကွခင်တင်းခခင်ကျေး။ ပေးသူပွံ,လွတ်;ကပျိုတ်;
 ၂၄ သေကျေးကျေးထိုင်။ ဂပ်ကျေးပွံ,လွတ်;ကပျိုတ်;ကျေး
 ၂၅ ခခင်ကျေး။ ပေးမီးတင်းကခင်တမ်းလုံးပွံ,လွတ်;
 ၂၆ ထိုင် ဂပ်ထွမ်းလုလုံးသူသေခေး; ပွံ,လွတ်;ခခင်,ခေး;
 ၂၇ လင်းခရိလုံကျေး။ ပေးကမ်း,ခခင်ထိုင် လုံးဂုတ်
 ၂၈ လေး,တခင်,မေး,ခခင်; လင်းခေးခခင်,ဂုင်းကျေး။
 ၂၉ တင်းကျမ်း,တင်းပွင်မခင်းထိုင်းခခင်ကျေး; ဂုင်းဂ္ဂတ်
 ၃၀ ယူ,ကျေး။

ကခင်သေးသေး,ကခင်ကွင်,မိုင်,

၁ လိုဝ်သေခခင် မိုင်းကခင်ဂပ်ဂ္ဂတ်;ထိုင်ကျေးတီး; ဝင်း
 ၂ ထေး, နှိုးလုံးကျေးလတ်;တြေးသတင်းသိုင်းပျော့,
 ၃ ကခင်လင်း;ဖြေးခခင်,ခခင်တူပခင်တီး;ဂပ်
 ၄ ခခင်ထိုင် ပိုင်းကခင်ဂပ်ကမ်း,ထုမ်းကမ်း,ဂုခင်ခခင်
 ၅ ဂပ် တီတု ခေး;လုံဂပ်ကမ်း,သေး။ ဂပ်တတ်;လတ်;
 ၆ ခခင်တင်းခပ်ယဉ်လင်း, ဉ္ဇာ,ကျေးတီး; မိုင်းမေး,ခေး,
 ၇ တေးခခင် ကျေး။ နှိုးကျေးလုံးဖြေးပီခင်လင်းကခင်
 ၈ ပွင်ဂုတ်; နှိုးဂုင်းလုံးခခင်,ပွံ,ကခင်ခေးခခင်,ခခင်လင်း;
 ၉ ခခင်ထိုင်။ နှိုးတင်းဂ္ဂတ်;တင်းဂုလင်းကခင်ဂ္ဂတ်;လင်း
 ၁၀ ခခင် လုံးလွတ်,တုဂ်ဉ္ဇာ,ဂုတ်;ကျေးလိပ်ခခင်ပိုင်းဂုင်း
 ၁၁ ခခင် မီးတင်းကခင်လွင်းပေးသေခခင်လုလုံး။

ပျားခိုင်းထပ်ထီးခမ်းမား ဂျားခင်းကမ်းဝိုင်းလှိုင်း၊
လင်းကြေး ပွဲ၊မူခင်းစင်းလင်းမားခင်းကျေး။

၄

ကမ်းသျှ၊သခေ၊ကမ်းသိုင်းလီယုင်းလီ

- ၁ ပိုင်းခံခလေး၊ ဂှမ်းပိခင်းကျေးကမ်းပွင်ဂှိတ်းကမူကြေး
လိုဝိုင်းခင်းခံခလေး၊ ဂျားခင်းကမ်းဂှမ်းလုံးခမ်း၊ကပ်
ကျေးလူးဂရုခေး၊ တာင်းကမ်းမခင်းလင်းကိတ်းလူ
ခခခ ဂှမ်းဂင်းလွတ်းတင်းတာင်းကမ်းဂှိတ်းကူခင်း၊
- ၂ လိုလူကျေး။ ဂှမ်းခပပိတ်း လွင်းတာင်းကမ်းလီ
ကမ်းလီကံ၊ ကမ်းဂှိတ်းဂျားခင်းတီးကမ်းလုပ်ကမ်း
တိတ်းတင်းလံခခယုင်း။ ဂှမ်းကမ်း၊သုင်းပရိခယ၊
ကမ်း၊မီးတာင်းကမ်းထိမ်း၊ကမ်းမိပ်းသေခလေး၊ ခွမ်း၊
ပိခင်းခင်းဂပတ်းကြေးလင်းပိတ်း။ မွှမ်း၊လတ်းသမ်း၊
မား၊ကြေးလီင်းလီင်းခလေး၊ ဂျားခင်းကမ်းဂှမ်းတင်း
လီလိုထင်၊ခခခ ဂမ်းဂျာင့်တာင်းဂမ်းတာင်းဂျာင့်ကမ်း
လီကွမ်းယွင်းခခခ ဂျားတီး၊ခခခ၊ခေး၊ကြေးပိခင်း
- ၃ လင်းကျေး။ ပေးကြေးသတာင်းသိုင်းပျော့၊ ကမ်း
ဂှမ်းကျေးလတ်းခခ မီးတာင်းကမ်းဂှမ်း၊သုမ်း၊ဝိုယု၊
လိုင် မီးတာင်းကမ်းဂှမ်း၊သုမ်း၊ဝို ဂျားတီးခပ်လိုင်း
ကမ်း ဂှတ်းထိုင်တာင်းကမ်းလူသုမ်းခခခဂှမ်းကျေး။
- ၄ တီးခပ်လိုင်းကမ်းကမ်း၊ယုမ်း၊မတ်းခခခ။ ခင်း၊ဂှိတ်
ခပ်တမ်းကမ်း၊ဂှမ်း သံကရွင်း၊ကြေးသတာင်းသိုင်း
ပျော့၊ ကမ်းတိမ်းဝိုင်းမူခင်းစင်းသရေ၊ လင်းခရိလို
ကမ်းပိခင်းပင်၊ဂှမ်း၊ခင်းကြေးပိခင်းလင်းခခခလိုင် ကြေး
လေးဂျာခို ဂှမ်း၊မတ်း၊တျာခင်း၊ခပ်မွတ်း၊ဝိုကျေး။
- ၅ ဂှမ်းကျေးလတ်းလွင်းတူင်လင်းဂပ်၊ကမ်း၊လုံး။ ကျေး
လတ်းလွင်းကမ်းဝေး၊ လင်းယေ၊သုခရိလို ပိခင်း
လင်းခလေး၊ ဂှမ်းကျေးပိခင်းခေး၊သု ပခင်း၊ လင်းယေ၊သု
ခခခဂှမ်းကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ကြေးပိခင်းလင်း၊
မီးကမ်းခို ဂှမ်းကမ်းလီင်းဂှိတ်းလီင်းမား ဂျားခင်းကမ်း
လင်းသိင်၊ခခခ။ ဂှမ်းကမ်းလီင်းဂှိတ်းလီင်းဂျားခင်း
ဂှမ်းလိုင်း ဂှမ်းလုံး၊ပခင်းသံကရွင်း၊လျာခင်း၊ကမ်းဂှမ်း
မူခင်းစင်းကြေးပိခင်းလင်း၊ ကမ်းဂှိတ်းလီင်းဂျားခင်း
လင်းယေ၊သုခရိလို ခခခ ကျေး။

**ကမ်းသျှ၊သခေ၊
ကမ်းလုံးခမ်း၊တာင်းကမ်းလီတ်းတူလုံး**

- ၈ ဂှမ်းကျေး ဂှမ်းမီးဝိုခခခ၊တျာ၊ ဂျားခင်းကျေးလီခင်း
ကမ်းတမ်းလုံးခခခ၊ မူခင်းစင်းသရေ၊တခင်းခင်း
- ၉ လမ်း လုပ်ဂျားတီးကြေးပိခင်းလင်းမားကျေး။ ပိတ်းသမ်း
ဂှမ်းလုံးခမ်း၊တာင်းကမ်းယုယုဂှိတ်း ဂျားလိုင်းဂျားပိုင်သေ

- ကျေး၊ ဂှမ်းကမ်း၊ဂှတ်းထိုင်တာင်းကမ်းယပ်၊လှိုင်းခင်း
လို။ ပိတ်းသမ်း ဂှမ်းလုံးယပ်၊တျာ၊ထိုင်ဂှတ်းထခင်း
ပေး ကမ်း၊ဂျာခင်း၊ကမ်း၊ပွင်လုံးသေကျေး ဂှမ်းလိုက်မ်း၊
၉ လူ။ ပိတ်းသမ်း ဂှမ်းလုံးခမ်း၊တာင်းကမ်းခင်းလင်း၊
ခင်းသေးသေကျေး ဂှမ်းကမ်း၊ဂှတ်းထိုင်တာင်းကမ်း
လိုခင်းပိတ်း။ ပိတ်းသမ်းဂှမ်းလုံးခမ်း၊တာင်းကမ်းကပ်
တူင်းဂျားတီးသေကျေး ဂှမ်းကမ်း၊ဂှတ်းထိုင်တီးလူ
၁၀ လီင်း။ ဂှမ်းပေးကပ်တင်းတာင်းကမ်း လင်းယေ၊သု
ခမ်း၊တံခခခ ဝိုဂျားခင်းတူင်ခင်းဂှမ်းယု၊သေခလေး၊
ဂှမ်းလွင်းကမ်း လင်းယေ၊သု ကသမ်း၊လိမ်းယု၊ခခခ
၁၁ လုံးထင်၊သေးဂျားခင်းတူင်ခင်းဂှမ်းကျေး။ ပိခင်းလိုဝို
ခင်း၊ဂှိတ်းဝေးခင်း။ ဂှမ်းလိုင်းကမ်းကသမ်း၊လိမ်း
ယု၊ခခ လုံးခမ်း၊တာင်းကမ်းကပ်၊ပခင်းဂျားခင်းမိုင်း
တာင်းတံ ခင်း၊ဂှိတ် လင်းယေ၊သု ကမ်းကသမ်း၊
လိမ်းယု၊ခခခ တမ်းလုံးထင်၊သေးဂျားခင်းတူင်
၁၂ ခင်းဂှမ်း ကမ်းလင်းတံခခခကျေး။ ခွမ်း၊ခခခခလေး၊
ကြေးတင်းတံ၊ လင်း၊ပွင်လင်း၊ဂှိတ်းယု၊ဂျားခင်းဂှမ်း
ကျေး။ ခင်းသုလမ်း ကြေးတာင်းကမ်းကသမ်း၊လိမ်း
၁၃ ခခခ ပွင်ဂှိတ်းယု၊ကျေး။ မိခင်းခင်း၊ကမ်းမားခင်း
ဂျာခင်းလိမ်းခလေး၊ဝေး၊ ခွမ်း၊ပိုင်းဂပ်ယုမ်း၊မတ်းခလေး၊
ဂပ်မွှမ်း၊လတ်းကျေး။ ဝေးခင်းခခခ ဂှမ်းမီး
ဝိုလိုလှိုင်း၊တာင်းယုမ်း၊မတ်းကမ်းလီင်းခခခလေး၊ ဂှမ်း
၁၄ ကျေးယုမ်း၊မတ်းခလေး၊မွှမ်း၊လတ်းကျေး။ ဂှမ်းဂှမ်း
လွင်းကမ်း ကျေးကမ်းဂှမ်းလင်းဂှမ်း လင်းယေ၊သု
လှိုင်းခင်းလိမ်းခခခ တမ်းဂှမ်းဂှမ်းလှိုင်းခင်းခွမ်းပိုင်း
လင်းယေ၊သု ခလေး၊ ကပ်ဂှမ်းသုင်းသု၊ဂျားတီးမခင်း
၁၅ လင်းလူလုံးဂခင်းတင်းသုခခခကျေး။ လွင်းတာင်း
ခခ ပိခင်းကျေးလင်းလင်းကမ်းယု၊ခခခ၊ပခင်း၊သု
ခလေး၊ တမ်းဂှတ်းထိုင်ဂျားတီးဂှမ်းခခခ၊သေယပ်
တမ်းဂှမ်း တာင်းကမ်းယွင်းယေးကျေးလင်းခခခ
ခခခမားကျေး။
- ၁၆ ပိုင်းခံခလေး၊ ဂှမ်းကမ်း၊မီးတာင်းကမ်း ဂှိတ်းကူခင်း
လိုလူ။ ပိတ်းသမ်း ဂှမ်းခင်း၊တာင်းခင်းဂှမ်း ဂှတ်း
ထိုင်တာင်းကမ်းခင်းပျာခင်း၊လူလီင်းသေကျေး ဂှမ်း
ခင်း၊တာင်းခင်းဂှမ်းလမ်း ဝခင်းခင်းယပ်ဝခင်းခင်း
လုံးခမ်း၊တာင်းကမ်း ခခခမားခင်းဂှိတ်းယု၊ကျေး။
- ၁၇ လွင်းမခင်းလမ်း မိုင်းကမ်းဂှမ်းထွင်းလူလုံး၊ လွင်း
တာင်းကမ်းလုံးဂှမ်းယု၊သိုင်းခေးတီးတျာ လိုင်းခခ
ပိခင်းယု၊ဂမ်းကွမ်းခင်း၊ဂှမ်းခလေး၊ လွင်းတာင်းကမ်း
ကမ်း၊ပိတ်း၊လုံးဂှမ်းလိုင်းခခခလမ်း တမ်းခတ၊ယု၊
တျာ၊ သေ၊ခခခလိုင် ဂှမ်းယင်းကမ်း၊ခင်းလိုလူလုံး၊
လွင်းတာင်းကမ်းဂှမ်းယု၊လိုင်းခခခလေး၊ ခင်းလိုလူလုံး၊
လွင်းတာင်းကမ်းကမ်း၊ပိတ်း၊လုံးဂှမ်း လိုင်းခခခကျေး။

ခံလမ်း ဖြားပီခင်လင်း၊ ရှုံးကျော့ကန်ကမ်း၊မီးက ပျိုတ်သင်ခေခံ ပီခင်ကျော့ကန်မီးကပျိုတ်ပုခင်းဂှင်း ကော့။ လွင်းမခင်းလမ်း ခင်၊ရှိုဝ် ဂှင်းတင်းပီခင် တင်းသိုဝ်းတော့၊ဖြားပီခင်လင်း၊ ရှုံးခင်းမခင်းလင်း၊ ခေခံ ကော့။

၆

**ကန်သု၊သခေ၊
ကန်လံးခမ်း၊တင်းယပ်၊တင်းဗိုတ်၊**

- ၁ လိုဝ်ခင်၊ကန်ဂှင်းပီခင် ကျော့ကန်ပွင်ဂှိုတ်းကမူ လင်းခေခံ ဂှင်းတိုင်းယုင်းသူ ယု၊ပေဂှုံးကျေးလူး ဖြားပီခင်လင်း၊ ကန်သုလံးခမ်း၊ကပ်ခေခံပီခင်လံ
- ၂ လံလွမ်း၊လွမ်း။ မိခင်းခင်၊ပျု၊တိုင်းလင်း၊မိခံဝုး- ခင်းခိုင်၊ဂျ၊လျာကန်လီထုဂ်၊ခေခံ ဂပ်ထွမ်း၊ငါခင်း ဂှမ်းမိုးယဝ်။ ခင်းမိုဝ်ခင်းတင်းခေ၊ခွတ်းခေခံ ဂပ်လွမ်းထိမ်းမိုးယဝ်။ တော့လီဝ်ခံပီခင်ခိုင်၊ဂျ၊လျာ ကန်လီထုဂ်၊ကော့။ တော့လီဝ်ခံ ပီခင်မိုဝ်ခင်း
- ၃ တင်းခေ၊ခွတ်းကော့။ ခင်၊ရှိုဝ်ဂါခင်းသု၊သခေ၊ ကန်ဂှင်းဂှိုတ်းခေခံ တင်းလံးဂင်းလွတ်းတင်း တင်းကန်တင်း၊ကပျိုတ်းလိုင် ဂှင်းကမ်း၊ဂှိုတ်းလွင်း တင်းကန်တင်းတိုဝ်မိခင်းခေလးလုမိခေခံ သေလိုဝ်
- ၄ သေပိုင်။ လိုဝ်ခင်၊ကန်ဂှင်းပီခင်ထမ်း၊မုတ္တု၊ကန် ဖြားပီခင်လင်း၊ခမ်းခံခေခံ ဂှင်းလံးယုခံခမ်း၊ခင်း လွင်းတင်းဂှုံးလိုဝ်ဂှုံးပိုင်၊ ခင်းတင်းကန်ခေခင်းလင်း၊
- ၅ ငါခင်းသေး၊ ခင်းတင်းကန်ယပ်၊ကန်ခေခံ။ ခင်း တင်းကန်ထုပ်၊ခေခေ၊ပတ်း၊ ခင်းတင်းကန် ခမ်း၊တင်းကန်ပေယုခံခံ။ ခင်းတင်းကန်တုဂ်း ဂျ၊ခင်းထွင်း၊ ခင်းတင်းကန်ပိုခင်း၊ဂှိုတ်းကန်ဂီခင် မေးခေ။ ခင်းတင်းကန်ဂှိုတ်းဂါခင်ယပ်၊ဗိုတ်၊
- ၆ ခင်းတင်းကန်ကမ်း၊လံးခေခံခေ။ ခင်းတင်းကန် ကိုပင်းယပ်၊ ခင်းတင်းကန်ရှိုဝ်လှိုမုတ်းသို၊ ခင်း တင်းကန်မီးပိုင်၊လျ၊ ခင်းတင်းကန်လှိုယု၊လှို ယပ်၊ ခင်းတင်းကန်ဂှိုတ်းကျေးလူး၊ ခင်းတင်း ကန်ခမ်း၊ကပ်ဝိလိုဝ်၊မုတ်းလင်း၊လင်း၊ ခင်းတင်း
- ၇ ဂှိုတ်းကန်လီထုဂ်၊လင်း၊ ခင်းတင်းကန်ကျေးလတ်၊ မာခံ၊မိခင်း၊သိုဝ်းတော့၊ ခင်းတင်းကန်ခေပျုး တမ်းခင်းဖြားပီခင်လင်း၊ လုလုးခေခင်း၊ခေခင်း၊တင်း
- ၈ သိုဝ်းတော့၊ ကန်ခမ်းခင်းမိုဝ်းခေ၊ခွတ်း၊သို၊ လွမ်း လုလုး၊တင်းကန်ဂှိုတ်းရှုံးသေ၊ထင်၊သု၊ ကိုဂ်၊ တင်း တင်းကန်ဂှိုတ်းရှုံးသေ၊ယုတ်းယွမ်း တင်း ကန်ခမ်း၊တင်းကန်ယွင်းယေး ကိုဂ်၊တင်းတင်း ကန်ခမ်း၊တင်းကန်သေသွမ်း၊ ပီခင်သမိုဝ်ခင်လိုဝ်

- ၉ ခင်၊ကျော့ကန်လိုဝ်းကန်လင်း၊ ပီခင်သမိုဝ်ခင်လိုဝ်ခင်၊ ကျော့ကန်ဗုလှိုကမ်း၊ပျု၊ ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန် ရှိုဝ်ဂင်း၊ ပီခင်သမိုဝ်ခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်ခမ်း၊တံ သေကျေး ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်ကသိုင်းလိပ်၊ ပီခင်သမိုဝ်ခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန် လံးခမ်း၊တင်းကန် သင်၊သွခင်သင်းမုသေကျေး ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်
- ၁၀ ဂင်းလွတ်းတင်းတင်းကန်ကပ်တံ၊ ပီခင်သမိုဝ်ခင် လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်လှိုလီဂှိုတ်းကျေးသေကျေး ပီခင် လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်သိုဝ်းပျု၊သေ၊သေ၊ ပီခင်သမို ဝ်ခင်လိုဝ်ခင်၊ဂှမ်းယပ်၊ဂှမ်းခေခေသေကျေး၊ ပီခင် လိုဝ်ခင်၊ ကျော့ကန်လင်းရှုံးပိုခင်း၊မာဂ်၊ပိုခင်း၊မီး၊ ပီခင်သမို ဝ်ခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်ကမ်း၊ပိုင်၊သေလိုဝ် သေပိုင်သေကျေး၊ ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ကျော့ကန်ပိုင်၊တင်း သိုင်၊တင်းလုခေခံယု၊ကျေး။ ဂှမ်းကျေးရိုခမ်း၊ထု ခပ်ကှိုလင်း၊ ဂှင်းဝုးတီးသုခေတုတုဝုးဝုးကျေး။ ရှိုဝ်လှိုဂှင်းကျေး ဗုလှို၊ပိုခင်း၊ခင်း၊ပုခင်း၊သုကျေး။
- ၁၁ သူဂိုတ်၊ဂီပံးမိတ်း၊တု၊ဂရုခေ၊ဂှင်းကမ်း၊လှို။ သူ ဂိုတ်၊ဂီပံးမိတ်း၊ တု၊ဂရုခေ၊တုဝ်လင်း၊ဂပ်၊ ဂှိုတ်း
- ၁၂ ကော့။ သုဗုလှို၊ပိုဝ်လှိုသုခင်း၊ခင်း၊ပုခင်း၊ဂှင်းတု။ မိုဝ်းကန်ဂပ်လတ်း၊လိုဝ်ခင်၊ခေခံလိုင် ဂပ်လတ်း လိုဝ်ခင်၊ကန် ဂပ်လတ်း၊တီးလုဂ်းလင်း၊တုဝ်လင်း၊ ဂပ်၊ခေခံ ကော့။

ဂှမ်းယုမ်း၊မတ်းလှိုပီခင်ပီခင်မာခင်၊လင်း

- ၁၄ ယု၊ပေဂှမ်း၊ဂခင်တင်း ခပ်လိုဝ်းကန်ကမ်း၊ယုမ်း၊ မတ်းခေခံခေလး၊ ဂှပ်၊ဂခင်းကန်ကမ်း၊ထုဂ်၊ခေလး ခတ်းဂခင်ခေခံ။ လွင်းတင်းကန်မိခင်း၊တြးတင်း ဂှပ်တုင်းကပ် လွင်းတင်းကန်ကမ်း၊မိခင်း၊တြးခေခံ လံးလိုဝ်ခင်၊ရှိုဝ်။ ကန်လင်း တင်းကန်လင်းသိုင်၊
- ၁၅ တင်းသိုဝ်း၊သမ်း၊ဂခင်လံးလိုဝ်ခင်၊ရှိုဝ်။ လင်းခရိုလှို တင်း ပေးလျု၊လ တင်းထုဂ်၊ဂခင်လံးလိုဝ်ခင်၊ရှိုဝ်။ ကျော့ကန်ယုမ်း၊မတ်း တင်း ကျော့ကန်ကမ်း၊ယုမ်း၊ မတ်းခေခံ တင်းမီးတင်းကန်ဂှိုတ်းကျော့ကန် ခမ်း လံးလိုဝ်ခင်၊ရှိုဝ်။ ပီခင်မာခင်၊ဖြားပီခင်လင်း၊တင်း ရှမ်းထု လမ်းသိုင်၊ဂခင်လံးလိုဝ်ခင်၊ရှိုဝ်။ မိခင်း ခင်၊ကန်ဖြားပီခင်လင်း၊မီးကမိခင်းခေလး၊ဝုး- ဂပ် တင်းဂင်းတပ်၊ယု၊ဂှုံးခင်းခပ်ကျေး။ ဂပ်တင်းခေလး ဂှု၊ခေလး၊မုးယု၊ဂှုံးခင်းခပ်ခေလး၊ ပီခင်ဖြားပီခင်လင်း ခပ်ကျေး။ ခပ်ကျေး တင်းပီခင်ဂှမ်းဂပ်ကျေး။ ဝုး ခင်၊ခေခံခေခံ သုပီခင်ပီခင်မာခင်၊ဖြားပီခင်လင်း၊ကန် ကသိုင်းလိပ်၊ယု၊ခေခံကျေး။ ပိုဝ်းခေခံခေလး ကန် ထု၊ဝရုဖြားသမိုဝ်ခင်၊မိခင်းထိုင်၊ခေလး၊ဝုးလမ်း- သုကွတ်း၊သေကျေးခင်းခပ်ခေလး၊ ယု၊တင်၊တီးတင်၊ လီခင်တု။ ယု၊ပေကပ်မိုဝ်းတိုဝ် လွင်းတင်းကန်

ကမ်, မှုတ်းသွံခမ်။ ပေးဂြီတ်းလိုဝ်ခမ်, ခမ်ခမ်လိုဝ်။
 ၁၈ ဂပ်တဂ်းဂှပ်တုင်းကပ်သူကော့း။ ဂပ်တဂ်းပီခမ်ပေး
 သူကော့း။ သူကော့းတဂ်းပီခမ်လုဂ်းလောင်းဂပ်ကော့း။
 ဝါးခမ် ထု, ဝရျုဇြေး ကမ်တီမ်ဝံတင်းကမ်ခမ်,
 တုတခမ်းခွပ်းခမ်ခမ်မီးကမ်ခမ်ကော့း။

၇

- ၁ ဂော့ကမ်ဂပ်ဂှပ်ခပ်ဂှီလုဂ်း။ ပိုဝ်းကမ်ဂှပ်းလံးဂှပ်
 ကပ်ဂတီလဝ်းထိုင်ခမ်ခမ်ခမ်လုဂ်း ဂှပ်းကမ်ခမ်ဂမ်ဂြီတ်း
 ဂှ်းတူပ်လဝ်းဂပ်, ဂင်းလွတ်းတင်း တင်းကမ်တူပ်
 ခမ်, ထု, ဂှပ်းဂှီဂ်, တင်းကမ်ခမ်လိုဝ်လိုဝ်, ဂှပ်းဂှီဂ်,
 ဂျးမီးလိုဝ်းခမ်ခမ်သေယဝ်။ ကမ်ခမ်ခမ်ဂှပ်, သေ, ဂှပ်
 ယမ်ဇြေးပီခမ်လဝ်းခမ်လုဂ်း ဂှ်းတီမ်ဝံတင်းပျ, ရမီ,
 ၂ တင်းကမ်မုတ်းလောင်း, ခမ်ခမ်တု။ ဂှပ်တုင်းကပ်ဂှပ်း
 တု။ ဂှပ်းကမ်, ခမ်တင်းကမ်, ပိုင်းဗုဒ္ဓလုဂ်း။ ဂှပ်းကမ်,
 ဂှ်းဗုဒ္ဓလုဂ်းထိုင်တင်းလူတင်းလီဝ်။ ခွပ်းလီဝ်း
 ဗုဒ္ဓလုဂ်း ဂှပ်းကမ်, ဂြီတ်းပရိဗေယ, သေခမ်ကပ်။
 ၃ ဂပ်တင်, ကပျီတ်းတီးသူခမ်လုဂ်း လတ်းဝါးထိုင်ခမ်,
 ခမ် ကမ်, လုဂ်း။ မိုဝ်းကမ်ခမ်ခမ်ဂပ်လတ်းဝံဝါး ဂှပ်း
 ဂှပ်သူ တေး, ထိုင်ဂှပ်းထမ်ပေး မီးကလုဂ်း, ခွပ်း
 လိပ်းခွပ်းတံလုဂ်းဂမ်တင်းသူကော့း။ ဝါးခမ်, ခမ်
 ၄ မျးယဝ်။ ဂပ်မီးတင်းကမ်ယမ်, ယမ်ခေး, လုဂ်းလိုင်
 ဂျးခိုဝ်သူကော့း။ ဂပ်မီးတင်းကမ်ကပ်, ဝါးကပ်
 ဂုင်, ခေး, လုဂ်းလိုင်ခွပ်းပိုဝ်းသူကော့း။ ဂပ်လံးဂြီင်း
 ခေး, လုဂ်းလိုင်ကော့း။ ခွပ်းတင်းကမ်ဂပ်လံးခမ်,
 ယပ်, ခမ်, ဗုဒ္ဓတံ, ခမ် တင်းသိုဝ်းပျေ, ဂပ်ခမ်
 ဂိုခမ်းခေး, ကမ်, မီးတီးသုတ်းတိုဂ်းယဝ်။

တင်းကမ်လုဂ်းသိုဝ်း
ခွပ်းခမ်, ဝါးသတင်းသိုဝ်းပျေ,

- ၅ မိုဝ်းကမ်ဂှပ်းဂှပ်းထိုင်ဂျးတီး မိုဝ်းမေး, ဂေး, တေး
 ခမ်ခမ်ခမ်လိုဝ် တူပ်ခင်းဂှပ်းကမ်, မီးတင်းကမ်ခမ်လံး
 လိုဝ်းသဝ်း။ ဂှပ်းလံးခမ်, တင်းကမ်ယုဂ်းဂှပ်းထိုင်
 ဂှပ်းပိုင်ကော့း။ ဂျးခွပ်းလမ်း လံးမီးတင်းကမ်ခမ်
 ခမ်, ဂမ်ယု, ကော့း။ ဂျးခွပ်းလမ်း လံးမီးတင်းကမ်
 ၆ ဂှပ်ခေး, ကော့း။ ခွပ်းဝါးခမ်သေဂေး ဇြေးပီခမ်
 လဝ်း ကမ်လောင်းဂှပ်းခမ်ခမ်ကမ်ခေး, သာဂ်း
 သု, ခမ် ဂှ်းဂှပ်းလံးသု, ဂှပ်းပိုဝ်း တီတု
 ၇ ဂှပ်းဗုဒ္ဓမေးတီးဂှပ်းခမ်ခမ်ကော့း။ ဂှပ်းပိုဝ်းကမ်
 တီတု ဂှပ်းမေးခမ်လုဂ်း လံးသု, လုဂ်းဂှပ်းကမ်,
 လုဂ်း။ ဂှပ်းပိုဝ်းတင်းသု, ကမ် တီတု လံးဂျး
 တီးသူခမ်ခေး ဂြီတ်းဂှပ်းသု, သု, ကော့း။
 ပီခမ်လိုဝ်ခမ်, ဂှပ်းဝါးခမ်လမ်း မခမ်းမုဂ်, လတ်းဂပ်

- လွင်းတင်းကမ်သူတုဂ်းကမ်။ တင်းကမ်သူခင်း
 ခီခင်းဗေခမ်။ တင်းကမ်ခမ်လုဂ်း, တခေး, သူဂြီင်း
 ယု, ပုခမ်ဂပ်ခမ်ခမ်ကော့း။ ပိုဝ်းခမ်ခမ်လုဂ်း ဂပ်ယိုင်
 ၈ ခီခမ်းမီးတင်းကမ်ခမ်သိုဝ်းပျေ, ကော့း။ ပီဂ်သမ် ဂှပ်း
 ပိုဝ်း လိဂ်းဗုဒ္ဓခမ်ကမ်ဂပ်ခမ်ခေး, ကမ်ခမ်တင်းခမ်ခမ်
 ဂြီတ်းဂှပ်းသူခမ်လုဂ်းသေဂေး ဂပ်ကမ်, ဗေတင်းလု။ ဂပ်ဂှပ်
 လွင်းကမ် လိဂ်းဂပ် ဂြီတ်းဂှပ်းသူလိပ်းလုဂ်းသေဂေး
 ယု, လိပ်းလုဂ်းခမ်ခမ်ခမ်, ခမ်ခမ်ဂှပ်းခမ်လုဂ်း တေး,
 လိပ်ခမ် ပီခမ်တင်းကမ်ဂြီတ်းဂှပ်းသူ ခွပ်းလုဂ်းလံးမီးလု
 ကပျီတ်းခမ်လုဂ်း ဂပ်လံးမီးတင်းကမ်လုဂ်းသိုဝ်းယု,
 ကော့း။
 ၉ ခမ်, ဂှပ် ကေး, သုတဂ်းကမ်, လံးလုဂ်းသေဂြီတ်း
 ဂှပ်းပိုဝ်းဂပ်လိုဝ် ဂပ်ဂှပ်းမီးတင်းကမ်ခမ်ခမ်လုဂ်း ကမ်
 ၁၀ မိခမ်းတင်းကလုဂ်း, ဇြေးပီခမ်လဝ်းခမ်ခမ်ကော့း။ ပီခမ်
 လိုဝ်ခမ်, ဂှပ်ဝါးခမ်လမ်း တင်းကမ်ခမ်ခမ်လုဂ်း ကမ်
 မိခမ်းလွမ်းကလုဂ်း, ဇြေးပီခမ်လဝ်းခမ်ခမ် လောင်းပွင်
 ဂြီတ်း တင်းကမ်ခမ်ခမ်လုဂ်းလံးမီးလုဂ်း ကမ်ခမ်, ဂမ်
 တင်း တင်းကမ်ခမ်, ခွပ်းကပ် ကမ်ပီခမ်တင်း
 ကမ်ခမ်လုဂ်းလံးမီးလုဂ်း ကမ်ကမ်, လောင်းခမ်ပုတ်း
 ခမ်ခမ်ကော့း။ တင်းကမ်ခမ်ခမ်လုဂ်းလုဂ်းဂှပ်းလမ်း
 ၁၁ ဂှပ်းဂှပ်းထိုင်တင်းတံကော့း။ တုဂ်းဂှပ်း လွင်း
 တင်းကမ်ခမ်ခမ်လုဂ်း ကမ်ခမ်ခမ်ခမ်, တင်းကလုဂ်း, ဇြေး
 ပီခမ်လဝ်းခမ်ခမ်- လောင်းပွင်ဂြီတ်းတင်းကမ်ဂြီတ်း
 သတီ။ တင်းကမ်ခမ်, ကပျီတ်း။ တင်းကမ်ခမ်လု
 ဂှပ်းလုဂ်းမီး။ တင်းကမ်ဂှပ်းခေး တင်းကမ်တုဂ်း
 ကမ်ခေး, လုဂ်းလိုင်။ တင်းကမ်ခမ်, ယပ်, တမ်,
 လွမ်းခမ်, တြေး။ လိုဝ်ခမ်, ဂှပ်ခမ်တု။ ခွပ်းဂှပ်း
 လိုဝ်ဂှပ်းပိုင် သုခေးပျေလွင်းကမ် သုဂပ်းလွတ်း
 တင်းကပျီတ်းခမ်ခမ်ကမ်ခမ် ထိုင်, ထိုင်, သုးသုး
 ၁၂ ယဝ်။ ခမ်, ခမ်ခမ်ခမ် မိုဝ်းကမ်ဂပ်တီမ်ပခမ်ခေး,
 တီးသူခမ် ဂပ်ထွဂ်းလုဂ်းဂေးကမ်ခမ်ခမ်ပိုင်
 ဂပ်, တင်း ဂေးကမ်လံးခမ်, တင်းကမ်ခမ်ခမ်
 ပိုင်ခမ်ခမ်လုဂ်းခမ်, တီမ်ပခမ်ခေး, ကမ်, လုဂ်း။ လွင်း
 ခမ်, ဂှပ် သုတဂ်းဂှပ်ခမ်လုဂ်း, တခေး, ကမ်ဂှပ်းမီး
 ဂျးခိုဝ်သူ ဂျးတီးဗေ, ခေးဇြေးပီခမ်လဝ်းခမ်ခမ်
 ၁၃ ဂှပ်းကော့း။ ပိုဝ်းခမ်ခမ်လုဂ်း ဂှပ်းလံးဂမ်ခမ်လံးဂြီင်း
 ဂှပ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းခမ်ခမ်ကမ်, ဂျး။ ဂှပ်းပိုဝ်းလံးဂှပ်
 တီတု သိုဝ်းပျေ, ခမ် ဂှပ်းဂေးယိုင်ခမ်ခမ်သိုဝ်း
 ပျေ, ကော့း။ လွင်းမခမ်းလမ်း သုဂေးမီးတင်းသိုင်
 တင်းလုဂ်း ဂြီတ်းဂှပ်းဂှပ်းလုဂ်းမခမ်းသု, သိုဝ်းပျေ,
 ၁၄ ကော့း။ သင်ဂပ်လံးကပ်လွင်းသူခမ်လုဂ်း လတ်းဂှပ်း
 ဂှပ်, ဝါးကပ်ဂုင်, တီးမခမ်းလိုဝ် ဂပ်ကမ်, မီးတင်း
 ကမ်ခမ်ကမ်ကမ်။ မိုဝ်းလိုဝ်ခမ်, ကမ် ဂှပ်းလတ်း
 လွင်းတင်းဂှပ်းလိုဝ်ဂှပ်းပိုင် လိုဝ်းလိုဝ်းလုဂ်းလုဂ်း တီးသူ

တီးသူ လွမ်းခင်,ကလူဝံ,တူဝံလဝ်းဂဝ်,ကျေး။

၁၈ ဂဝ်ပွဲ,လို့ပီးခွင့်ကျေးခိုင်; ကခင်ကျေးလတ်;တြး သတင်းသိုဝ်းပျေးဗလ; လံးခါမ်,တင်းကခင်လိဝ်း လဝ်းတင်းသိုင်;ယွင်းယေးခခေ ဂွမ်းမခင်းဈ, ၁၉ ကျေး။ လိုဝ်သေခခေဂမ်,ဂျး မခင်းပီခင်ကျေးကခင် လိုဝ်းလဝ်းတင်းလံးလို့ဂ်းဂီဝ်းခါခင်းပုံ ရှ်းလံးဈ, လူလ်းဂခေတင်းဂဝ်း ခင်းလွင်းတင်းကခင်ဂဝ်းပွင် ရှိတ်း ကျေးလူးတင်းလူ,တင်းတခင်းခခေဗလ; ရှ်းမူခင်သရေ,တြးပီခင်လဝ်းကီဂ်,တင်း လုံလေ,တ ၂၀ ခေ,ဂဝ်းထိုင်,သျးကျေး။ ခင်,ရှိုဝ်ဂဝ်းတင်းကမ်, မီး လွင်းကခင်တင်းတိုင်,ကပျိုတ်; ခင်းလွင်းကခင် ပွင်ရှိတ်းကျေးလူးတင်းလူ,တင်းတခင်း ခမ်ခေ, ခခေလျးလျးလိုင်။ ဂဝ်းရှိတ်းသတီယူ,ကျေး။ ၂၁ ဂျးတီးဗေံ,ခေ,လဝ်းတြးဂုလ်းကမ်,ဂျး ဂျးတီး ဗေံ,ခေ,ဂုခင်းတင်းလံးကျေး ဂဝ်းဂျါမ်,ပွင် လွင်း တင်းကခင်လီကခင်ခါမ်း သိုင်,ထုဂ်,ခခေယူ, ၂၂ ကျေး။ ခွင့်ဂဝ်းတိုင်,ကျေးကျေး ဂဝ်းပွဲ,လို့ဈ,လူလ်း; ဂခင်တင်းခဝ်သွင်ကျေးခခေကျေး။ ခွင့်ကျေးခခေ လမ်း ဂျးခင်,ကခင်ဂဝ်းလမ်းတူလ်းလံးဗဝ်,လံ ပွဂ်; ခင်းလွင်းတင်းဂျးလို့ဂျးပိုင်ခခေဗလ; လံးဂျ. ဝျး မခင်းပီခင်ကျေးကခင်မီးလူင်လျှီရီယျှီ,ခေ, ပိုဝ်းကခင်မခင်းယုမ်,သူခေ,လူင်လိုင် ခခေကျေး။ ၂၃ တီတု လမ်းပီခင်ကျေးသေ;ဂဝ် ပီခင်ကျေးကခင်ပွင်ရှိတ်း ကမူလဝ်းတြးလူလ်းဂခင်တင်းဂဝ်း ဂျးခင်းသူကျေး။ ပီးခွင့်တိုင်,ကျေးလိဝ်းခခေလမ်း ပီခင်တခါခင်, လိုဝ်းလဝ်းတင်းလံးဗလ; ပီခင်မူခင်းဗင်းသရေ,လဝ်း; ၂၄ ခရိလုံကျေး။ ပိုဝ်းခမ်ဗလ; ခခေပျးလက်;ခခေ, သက်;သေ,တင်းဂှ်းမိတ်;တျ,သူတီးခဝ် ကီဂ်,တင်း လွင်းတင်းကခင်ဂဝ်းကုပ်,ဝါဝ်းကဝ်ဂုင်, ဂွမ်းပိုဝ်းသူ ခခေ ရှ်းထိုင်,သျး ဂျးတီးဗေံ,ခေ,လိဝ်းလဝ်း တင်းလံးတျ။

၉

တင်းကခင်လူ,တခင်း ပုခင်းဂုခင်းမူတ်းလိုင်,

၁ လွင်းတင်းကခင်ရှိတ်းလိုင်ရှိတ်းလူ ဂုခင်းမူတ်းလိုင်, တင်းလံးခခေလိုင် ဂဝ်ကမ်,မီးတီးကခင်တင်းလံး; ၂ လတ်းဂျးသင်ထိုင်;တီးသူ။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂဝ်ဂျ. လုံလေ,တခေ,သူဗလ; ဂဝ်လံး;ကုပ်,ဝါဝ်းလတ်း တီး ဂုခင်းမျ,ဂေ,တေးခမ် တင်းလံးဗလ;ဝျး;- ဂုခင်းမိုင်းကခါ,ယ လိုဝ်းခခေခမးရှ်းပုံတျ,တေ လံးလူ,ပခင်လီမိုဝ်း;ပီးခါခခေယဝ်။ လွင်းတင်း ကခင်လုံလေ,တခေ,သူ ရှ်းယွ်,လို့ခခေ,ခခေခခေ

ပီခင်တင်းကခင်တိုဂ်းသူခင်းဂုခင်း ခင်းခဝ်ခမ်ခေ, ၃ ရှ်းလံး;တူင်တိုခင်း,ကျေး။ ဂျးခင်,ကခင်ဂဝ်းကဝ် လွင်းသူကုပ်,ဝါဝ်းခခေ တင်းကမ်,ပီခင်ကခင်လံ လံးလွဂ်,လွဂ်,ဗလ; သူတင်းခမးရှ်းခင်းပုံ ရှ်းမိခင်း ဂခင်တင်းဂျါမ်းခခေလိုင် ဂဝ်ပွဲ,လို့ပီးခွင့်ဂမ်းဗွင်း; ၄ ဈ,ကျေး။ ပေးကမ်,ခခေ ပေး ဂုခင်းမျ,ဂေ, တေးခမ် ဂမ်းဗွင်းလွမ်းဂဝ်မျးဗလ; ထုပ်;ဂုခင်သူ ကမ်,ခမးရှ်းခင်းပုံလိုင် သူတင်းကုဂ်းကံဂုလ်းကမ်, ၅ ဂျး။ ကခင်ဂဝ်းကုပ်,ဝါဝ်းခတေတဝျး;ဝျးခခေကျေး တင်းလံး;ဂုတ်;ထိုင်တင်းကခင်ကုဂ်းကံကျေး။ ပိုဝ်း ခမ်ဗလ;ဂဝ်ထိုင်, ပေးပီးခွင့်လိဝ်းခခေ တင်းဈ, ကွခင်တင်းတီးသူဗလ; ရှ်းတင်းလူ,တင်းတခင်း ကခင်သူလံး;လတ်;ပုံယဝ်ကွခင်တင်းခခေ တင်း လုမ်,ပုံကွခင်တင်း လိုဝ်ခခေ,ကခင်မီးလေ,တခေ, ခခေကျေး။ ယျ,ပေရှ်းလံး;ပီခင်မိုခင်ခခေ,ပွင့်ခင်း ဗလ;ပခင်ခခေ။

တြးပီခင်လဝ်းဂှ်ကျေးကခင်လူ,တခင်း

၆ ကျေးကခင်သေလံးဗလ; ဝါခင်,လို့ဝါခင်,ဗခင်း ကီတ်းခိုင်;ခခေ တင်းလံး;ပတ်,ကီတ်းခိုင်;ဂုလ်း ကျေး။ ကျေးကခင်ကမ်,သေလံးဗလ; ဝါခင်,လို့ဝ် ဝါခင်,ဗခင်းခမ်ခမ်ခခေ တင်းလံး;ပတ်,ခမ် ၇ ခမ်ကျေး။ ဝျးခမ်မတ်;တွင်းပုံတျ။ ဂုခင်းဂျးကျေ တင်းလံး;လူ, လွမ်းဂျးခင်,ကခင် တူဝံလဝ်းဂဝ်, မင်းခါခင်းပုံ ဂျးခင်းဂှ်းလုံမခင်းခခေကျေး။ ကမ်, လံး;မီးလုံကခင်သေလံးသေဗလ;လူ,။ ကမ်,လံး;မီး လုံကခင်ထိုင်,ဝျး;- ပေးကမ်,လူ,ကမ်,လံး; ဝျး ခမ်သေဗလ;လူ,။ လွင်းမခင်းလမ်း တြးပီခင်လဝ်း ဂှ်ကျေးကခင်ပျးတင်းလုံလေ,တခေ,သေဗလ; လူ, ၈ ခခေဂုလ်းကျေး။ လွင်းခင်,ရှိုဝ် သူတင်းမီးကုဂ် လျ, ကခင်ဂုမ်,လူဂ်းဂုမ်,လံး,သေ, သွင်းလွင်းဂျး လို့ဂျးပိုင်ဗလ; ခမ်ခိုခင်းတီမိပုံတင်းတင်းဂမ်တင်း ဂျးကခင်လီကခင်ခါမ်းဂျးမိဝ်းခခေလိုင်။ တြးပီခင် လဝ်း;တတ်;ခိုင်,လံး; ရှ်းသူခမ်ခိုခင်းတီမိပုံတင်း သူကျေးလူးမင်,ဂလျ, ဂျးလို့ဂျးကခင်ယူ,ကျေး။ ၉ မိခင်းခင်,ကခင်မျးခင်းဂျါမ်းလိဂ်းဗလ;ဝျး;- မခင်းခခေဗလ;ထွမ်းယဝ်။ မခင်းယိုခင်းမိင်,ပခင် ခဝ်လိဝ်းကခင်ယက်;ကခင်ဗခင်ယဝ်။ တင်းသိုဝ်း; တေး,မခင်းလဝ်း; ခတ,ယူ,တျ,သေ,ကမ်,ထတ်, ၁၀ ကျေး။ ဝျးခင်,ခမ်ကျေး။ လဝ်း;ကခင်ပခင်လို့ပခင် ဗခင်းတီးကျေးကခင်ဝါခင်လို့ဝါခင်,ဗခင်း ကီဂ်, တင်း ကဂျ,ဂျူတိုင်ခခေခခေ တင်းပခင်လို့ပခင် ဗခင်းတီးသူ ရှ်းမခင်းခမ်မျးဂိုခင်းမျးကျေး။ ကဂျူဝ်းတင်းသိုဝ်း;တေး,သူခခေကျေး မခင်းလဝ်း

၁၅ လာတ်;တြားသတင်းသိုင်းပျော့၊ လင်းခရိုလို ခလး
 ဂ္ဂတ်;ထိုင်ဂျးတီးကခင်သူမီးခခေယဝ်။ ဂှ်းမီး
 တာင်းကခင်ကုပ်,ဝါဝင်းပုခေလိုင် ဂျးခင်းတိုင်းဂှ်တီး
 ပိုခင်း ကမ်း,လှ်း။ ပေးပျး,ရမီ,တာင်းယုမ်း,မတ်;
 သူ ယှ်,ခွာင်းခခေမေးယဝ်လိုင်။ ဂှ်းမင်းမွင်း တာင်း
 ဂှ်တီးသင်းဂှ်းဂျးခင်းသူခခေ တမ်းယှ်,ခွာင်းခခေ
 ၁၆ ဂိုခင်းမေးခလး; ဂှ်းတမ်းလံးကခွာင်း ကခင်လံးခမ်း
 ဂျး,ဂျးတီး;ဗေံ,ပုခေမိုင်းသေခလး; ကျေးလာတ်;တြား
 ၁၇ သတင်းသိုင်းပျော့,ကျေး။ ပိုင်းခခေခလးဂှ်းကျေးကခင်
 ခွဲးကုပ်,ဝါဝင်းခခေ ကုပ်,ဝါဝင်းခင်းတြားပီခင်းလင်းသေ
 ၁၈ ဂမ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ကျေးကခင်ယွင်းယေးတူဝ်
 လင်းဂင်,ခခေ ပီခင်းကျေးကခင်မခင်းလင်းမတ်;
 ကမ်း,လှ်း။ ကျေးကခင်လံးခမ်း,လင်းတြားယွင်းယေး
 ခခေဂုလ်း ပီခင်းကျေးကခင်မခင်းမတ်;ကျေး။

၁၁

ပေးလုလိုင်လှ်
 ဝှ်းတြားကခင်သွခခေဗေံတီးသွခခေပိုင်;

၁ ဂင်မင်မွင်း သူတေယိုခခေခမ်း,ဂင် ခင်းတိုင်းကခင်
 ဂင်ဂှ်ခခေ ကိုင်းကွခခေ,ခခေကျေး။ သူယင်းပေး
 ၂ ယိုခခေခမ်း,ယု,ယဝ်။ ဂင်မီးတာင်းကခင်ကမ်း,ခေး,
 လူဝ်,ကခင်လီကခင်ငါမ်းခခေခခိုင်သူကျေး။ ဂင်
 လံးဂိုဂတိုတီးသူ လွင်းကခင်ဂင်တမ်းကပ်သူကပ်;
 ပခေတီး;ဗူဂေလီဝ် ကခင်ပီခင်း လင်းခရိုလို မိုခင်း
 ခခေ,ကခင် ကပ်ဂခင်း,လု,လုဂ်;ယိုင်းသပ် ကပ်;
 ၃ ပခေခခေကျေး။ ဂုလ်းဂျး ဂင်ဂုပ် ဂှ်လှ်သူ ကခင်
 သူပေးတင်းဂှ်လှ်သိုင်းသိုင်းခလး; ဂှ် လင်းခရိုလို
 ခခေ တမ်းဂှ်ခွာင်း, မိုခင်းလှ်ခခေလှ် ကပ်တင်းပရီ
 ခယ,သေခလး; ပီတိုလီခခေ ကေးဝ ခခေကျေး။
 ၄ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ပေးတိုင်,ကျေး ဂ္ဂတ်;မေးတီးသူ
 ခလး; ကျေးလာတ်;လွင်း; လင်းယေ,သူ တိုင်,ပေး
 ကခင်ဂှ်းကမ်း,တွခခေကျေးလာတ်;ခခေ ခလး;သင်
 ပေးသူလံးခမ်း,ကပ် ဝိလိုလှ်,လင်းတိုင်,ပေး ကခင်
 သူကမ်း,တွခခေလံးခမ်း,ကပ်ခခေခလး;သင်။ ပေး
 သူလံးထွမ်း,ကပ် ဂှ်မင်းတြားသတင်းသိုင်းပျော့,တိုင်,
 ပေး ကခင်သူကမ်း,တွခခေလံးထွမ်း,ကပ်ခခေလှ်
 ၅ သူဂုပ်ကပ်ကျေး။ ဂင်ထိုင်, ဂင်ကမ်း,တုဂ်းတီမ်း,သေ
 ခပ်လှ်ခင်းကခင်ဂှ်တီးလှ်ခခေ,ပီခင်း တမခင်း,လင်း
 လှ်ခခေခခေ။ ပီဂ်သမ့် ဂင်ကမ်း,လှ်;ဂှ်ခင်းကခင်
 မေးလာတ်;ခွာင်းဂတ်ခိခခေ,သေကျေး; ဂင်မီးပိုင်,လု,
 ယု,ကျေး။ ခင်းလွင်းတိုင်းဂျးလှ်ခခေပိုင် ဂှ်းလံး
 ဂှ်တီးခခေပျေးထိုင်,သေး တီး;ဗေံ,ခေးသူယု,ကျေး။

၇ လွင်း,ဂင်မီးကပျိုတ်; ခင်းလွင်း;ကခင်ဂင်ချူးတီမ်း,
 တူဝ်လင်းဂင်,ခလး; ယုဂ်ယွင်းသူ; ကျေးလာတ်;တြား
 သတင်းသိုင်းပျော့,တြားပီခင်းလင်း; ပခေသူလံးလံး
 ၈ ခခေဂှ်ဝ်။ ဂင်ခမ်း,ကပ်လှ်ခင်းတိုင်းလှ်;တိုင်းထီမ်း
 ကခင်လှ်ခင်းလင်းတိုင်,တီးပခေခခေခလး; မိုခင်း
 ခခေ, လံးဂှ်မင်ကပ်ဂှ်,ကပ်တီး;ခပ်ခခေသေယဝ်။
 ၉ ပွင်ဂှ်တီးကမူပုခင်းသူကျေး။ မိုင်းကခင် ဂင်ယင်းမီး
 ယု,လုလှ်;ဂခေတင်းသူခခေခခေ။ ပီဂ်သမ့် ဂင်မီးတိုင်း
 လှ်,သေလှ်ခခေပိုင်သေကျေး; ဂင်ကမ်း,ကပ်တီး
 ဗူဂေလှ်။ ပီးခင်းကခင်လှ်သေကျေးတီး; မိုင်းမေး,ကျေး,
 တေးခခေ မေးလှ်ခခေခခေ ပခေကျေးကခင်ဂင်လှ်,
 ထီင်းခခေယု,ကျေး။ ဂင်ယင်းကမ်း,ပခေတိုင်း
 ယပ်,တီးသူမေးသေကတ်;။ ဂမ်းလှ်ခင်းကျေး ခခေ,
 ဂှ်တမ်းကမ်း,လံးပီခင်းတိုင်းယပ်,တီးသူခခေ ဂင်
 ၁၀ တမ်းဂှ်တီးသတိုယု,ခွာင်းခခေ,ကျေး။ ဝှ်းပိုင်;
 သီတ်;လု,တြားလင်းခရိုလို ခခေ မီးခင်းဂင်ခလး;
 ဂျးခင်း မိုင်းကခေယု ခခေ။ ဗူဂေလှ်ကမ်း,လံးခဂု,
 လံးခိခခေ လွင်းတိုင်းကခင်ဂင်ကုပ်,ဝါဝင်းလှ်ခခေ,
 ၁၁ ခခေခခေ။ ဝှ်းပိုင်;လှ်ခခေ,ဂှ်ဝ်။ ဂင်ကမ်း,ဂှ်သူ
 ဂှ်ဝ်။ ဂြးပီခင်းလင်းဂှ်ယု,ကျေး။ ဂျးခခေ,ကခင်
 ဂင်ဂှ်တီးယု,ခခေ ဂင်တမ်းဂှ်တီး ဂှ်;ခပ်လှ်ခင်းကခင်
 ကုပ်,ဝါဝင်းခခေ လံးဂှ်ခင်းတိုင်းခပ် ကမ်း,မိုခင်း
 လှ်ခခေခခေ,ဂခေတိုင်းဂှ်ခခေ လှ်;ခခေ,ကျေး။
 ၁၂ လွင်းမခင်းလမ်း ခပ်လှ်ခခေခခေ ပီခင်းတမခင်း,လင်း
 ကခင်ကမ်း,လှ်ခခေ,လှ်;ကျေး။ ဂှ်တီးလှ်ခခေခခေ,
 ဂှ်ခင်းတမခင်း,လင်းခရိုလိုခလး; ပီခင်းကျေးကခင်ပွင်
 ဂှ်တီးကမူ ကခင်လင်းပီတိုင်းလီခခေခခေဂုလ်း
 ၁၄ ကျေး။ လွင်းတိုင်းခခေခခေ ပီခင်းကခင်လီကမ်း,လှ်;။
 လု,တမခင်း,မေး,ခခေကျေး လင်းဂှ်တီးလှ်ခခေခခေ,
 ဂှ်ခင်း တမခင်း,ဂင်ဂှ်ခင်းလီခခေယု,ကျေး။
 ၁၅ ပိုင်းခခေခလး; တခေမခင်းတိုင်းလံးကျေး; ဂှ်တီးလှ်ခခေ
 ခခေ,ဂှ်ခင်း ပီခင်းတခေပေးတိုင်းသိုင်းတေး,ခခေကျေး။
 တီးသူတ်;တီး;ခွဲခပ်ကျေး; တမ်းလံးခမ်း,လှ်ခခေခခေ,
 တိုင်းဂှ်တီးတိုင်းသင်း; ကခင်ခပ်ဂှ်တီးသင်း;ခခေ
 ကျေး။

တာင်းကခင်လံးကုပ်,ဝါဝင်း
 ကခင်လီတ်;ကခင်မခင်း,

၁၆ ဂင်သမ့်ဝေးထီင်းလမ်း၊ ယု,ပေဂှ်;ဗူဂေလှ်ထိုင်, ဂင်
 ပီခင်းဂှ်ခင်းယွင်း,။ ပေးထိုင်,လှ်ခခေ။ ခခေ,ဂှ်ဂင်တမ်း
 မီးကခွာင်း ကခင်ဂင်တမ်းလံးကုပ်,ဝါဝင်းထီင်း;ကိုင်း
 ခခေခခေခခေ။ မတ်;ဂင်ပီခင်းလှ်ခခေခခေ,ဂှ်ခင်းယွင်း,ခလး;
 ၁၇ ကွခခေခခေယိုခခေခခေ,ဂင်တု။ ခင်းခွာင်းကခင်ဂင်
 လာတ်;ကုပ်,ဝါဝင်းခခေ ဂင်လာတ်;ကုပ်,ဝါဝင်းလှ်ခခေ

ဂပ်ကမ်း၊ခွဲးဂွံး၊ ဂူခင်းသေဂေၤသေဂူခင်းထိုင်၊ခိုင်ဂပ်
 ယှံ့၊သေ ဂျးကခင်ဂပ်လတ်းဂပ်ဂိုတ်းလိုင်ခေခင်။
 ၇၂ ခင်၊ဂိုဝ် ဂပ်တမ်းကမ်း၊မီးလုံကခင်သုင် ခွပ်းပိုဝ်းပျါ၊
 တိတ်းလဝ်း၊ ကခင်ဂပ်လံးခါမ်၊ကပ် ကခင်မျာတ်းလီ
 ခခမ်ဂိုခင်းခေၤလူင်လိုင်ခခေခင်လိုင် မခင်းလဝ်းပခင်
 ၈ ခခမ်လီမ် ကခင်ပီခင်တမခင်း၊လျးတခင်း၊မၤ၊ခေတ်း
 ကခင်လုဂ်သု၊တီးခိုင်ဂပ်ခင်ဂပ် ဂွံးခိဂ်လတ်းဂပ်
 ယှံ့၊ကျေး။ ခင်၊ဂိုဝ်တမ်းကပ်ပီတီးခခေခင်လိုင် ဂပ်
 ၉ သွးတွင်းတီးလဝ်း၊တြး တေၤထိုင်ဂွတ်းသမ်ပွတ်း
 ဧလး၊ မခင်းလဝ်းလတ်းတီးဂပ်ခလး၊ဝျး၊- ကျေးလူး
 ဂပ်လိုင် ပေးဂုမ်း၊ပုခင်း၊မုးယဝ်။ လွင်းမခင်းလမ်း
 တခင်းခွပ်းဂပ်လံးလေးလုမ်၊ ခွံးတောင်းကခင်ဂိုင်း
 လီဂိုင်းခေ၊ခခေခင်ယဝ်။ ဝျးခင်၊ခခေကျေး။ ပိုဝ်းခခေ
 ဧလး၊ ခင်၊ဂိုဝ်တခင်းခွပ်း လဝ်းခရိလုံ တမ်းဂိုင်းဝပ်း
 ယှံ့၊ဂျးခိုင်ဂပ်လိုင် ဂပ်ပျးတင်းလုံကခင်သိုဝ်းပျေ၊
 ဧလး၊ ယိုင်ခခင်းမီးကလုဝ်၊ခွံးကုပ်၊ဝပ်းလုလ်းလွင်း
 တောင်းကခင်ဂိုဝ်၊လွပ်းဂိုင်းလီဂ် ခွံးတူဝ်ဂပ်ခခေခင်
 ၁၀ ကျေး။ ပိုဝ်းခခေလး၊ တောင်းကခင်ဂိုင်းလီဂ်၊ တောင်း
 ကခင်သေသွမ်း၊ တောင်းကခင်ယာတ်း၊ခခေ။ တောင်း
 ကခင်ခိတ်းလတ်း၊ခခင်းသေး၊ တောင်းကခင်ခါမ်၊တုဂ်
 ချုလု၊တခေ၊ခွပ်းပိုဝ်း၊ လဝ်းခရိလုံ လိုဝ်းခခေ
 ပီခင်ပုခင်း၊မခင်းလဝ်းခလး၊ ဂပ်လံးလုမ်းသိုဝ်းကျေး။
 လွင်းမခင်းလမ်း မိုဝ်းကခင်ဂပ်ဂိုင်းလီဂ်ခခေခင်လိုင်
 ဂပ်ပီခင်တောင်းကခင်ဂိုင်းယှံ့၊ကျေး။

တမခင်၊လဝ်းကခင်လီတ်းကခင်မခင်၊

၁၁ ခွပ်းပိုဝ်းသုဂိုတ်းခပုဂိုတ်းခခိုင်၊ခလး၊ ဂပ်လံးပီခင်ဂူခင်း
 ယွင်၊ဂူခင်းမၤ၊ခေၤယဝ်။ ဂပ်ခခေထိုဝ်းခါမ်၊တောင်းကခင်
 သုယွင်းယေးကျေး။ ပီဂ်သမိုဂပ်ကမ်း၊ပွင်၊လွင်းဂျး
 သင်သေကျေး ဂပ်ကမ်း၊တူဂ်းတီမ်၊သေခပ်လိုဝ်းကခင်
 ဂိုတ်းမိုခင်ခင်၊ဂှင်းတမခင်၊လဝ်းလုင် လိုဝ်းခခေခင်။
 ၁၂ ခခိုမိတ်းလတ်းခခေၤလုံ၊ လွင်းတောင်းကခင်လီကမ်း
 လုံ၊ တခင်းခွပ်းကခင်လတ်း၊လံးလုံလိုဝ်းခခေခင်လမ်း
 ပီခင်လတ်းခခေၤသတ်းသေ၊တမခင်၊လဝ်း၊ ကခင်
 ဧခေပျုခွံးသု ထိုင်၊ထိုင်၊သျးသျးခခေခင်ယဝ်။
 ၁၃ ခွပ်းပိုဝ်းလွင်းတောင်းလိုင်ခခေခင်၊ဂိုဝ်ခလး၊ သူတမ်းလံး
 တူဂ်းတီမ်၊သေလိုဝ်းလဝ်း၊ တိုင်၊တီး၊ထိုင်၊လီခင်
 တင်းလံးလိုဝ်းခခေခင်။ ဂပ်ကမ်း၊လံးပီခင်ခွပ်းခခင်း
 ဂျးတီးသုသေပွတ်း။ ပေးဂပ်ခိတ်းပိုင်း၊လိုင် ပွံးလွတ်း
 ဂပ်သေဂမ်း။
 ၁၄ တေးလီဝ်ခခေ ဂပ်ခမးဂိုခင်းပို ဂွံးလံးမၤလွင်းသု ပွတ်း
 သမ်ကျေး။ ဂပ်တမ်းကမ်း၊ဂွံးလံးပီခင်ခွပ်းခခင်းတီး
 သု။ လွင်းမခင်းလဝ်း ဂပ်မၤဂွံးလံးဂျးကပ်ဂုဂ်လု၊

သူကမ်းလုံ။ ဂပ်မၤဂွံးလံးဂျးသုဂုလ်းကျေး။ လုဂ်း
 လင်းကမ်း၊လံးသိမ်းပိုင်းကုဂ်လု၊ပို ပုခင်းပေးခမး။
 ၁၅ ပေးခမးလံးသိမ်းပိုင်းပုခင်းလုဂ်းလင်းကျေး။ ဂျး
 ခင်၊ကခင်ဂပ်မီးတောင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊ခိုင်သု ယှံ့၊ခခေ
 ခေၤခခေ ဂပ်မီးလုံလေ၊တခေ၊ဂွံးဂုဂ်လု၊ဂပ်ဂျး
 မီးတင်းသိုင်၊ မုတ်းဂျးပုခင်းသုကျေး။ တူဝ်ခင်းဂပ်
 ကျေးပီခင်ပုခင်းသုကျေး။ လွင်း၊တောင်းဂုဂ်မိတ်းတု၊
 သု တမ်းယွမ်းဂျးသေကျေးခိုင်ဂပ်ဂိုဝ်။
 ၁၆ ဂပ်ကမ်း၊ပခင်တုဂ်ခါသု ဝျးခခေ ဂွံးလွံးသေလုးခွခင်၊
 တု။ ဂုလ်းဂျး ပေးသုဝျး၊ ဂပ်ပီခင်ကျေးကခင်လမ်း
 လီမ်ခလး၊ ကပ်တင်းပရိခယ၊တီလံးသုယဝ်။ ဝျး
 ၁၇ ခင်၊ခခေခိုင် လွင်းဂပ်ပွံးလုံသေဂေၤသေဂူခင်း ဂျး
 ဂျးတီးသုခလး၊ ဂိုတ်းပရိခယ၊ ကပ်ကုဂ်လု၊သု
 ၁၈ ဂိုဝ်။ ဂပ်တွင်းပခင်၊ တီတု ဂွံးမခင်းဂျးဂျးတီးသု
 ကျေး။ ဂပ်ပွံးလုံခခေခင်တောင်း၊ကျေးခခေခိုင်၊ ဂျးလုလ်း
 ဂခင်တင်းမခင်းကျေး။ တီတု ခခေခိုင်ဂိုတ်းတင်းပရိ
 ဧယ၊သေခလး၊ကပ်ကုဂ်လု၊သုဂိုဝ်။ ဂွံးလုံသေကျေး
 မိုခင်ဂခင်သေခလး၊ ဂိုတ်းသင်းကမ်း၊လွံးဂိုဝ်။ ဂွံး
 လွမ်းတောင်းသီခင်းလီဝ်ဂခင်ကမ်း၊လွံးဂိုဝ်။

ဂွံးခင်းလုံလံးမံးလုံကပျိုတ်း

၁၉ သုသမိုထိုင်၊ ဂွံးလတ်းဂွမ်းကခင်ခေဂုခခေတူဝ်
 လဝ်းဂပ်၊ဂိုဝ်။ ဂွံးထွတ်းလုလ်း လဝ်းခရိလုံ ဧလး၊
 လတ်းဂျးတီး၊ နေ၊ခေ၊တြးပီခင်လဝ်းကျေး။
 ကျေးကခင်ဂပ်ဂုဂ်ခပ်ဂိုလ်း၊ ဂျးကခင်ဂွံးပွင်ဂိုတ်း
 ခခေခိုင် ပီခင်ပုခင်းကခင် တမ်းခေတု၊ဂိုတ်းသုကျေး။
 ၂၀ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ဂွတ်း၊ခိတ်းမၤခခေခိုင် ဂပ်ဂုဝ်သုတမ်း
 ကမ်း၊ပီခင်ကျေးကခင်ထုဂ်၊လုံဂပ်ခလး၊ ဂပ်ကျေး၊ တမ်း
 ကမ်း၊ပီခင်ကျေးကခင်ထုဂ်၊လုံသုခခေခိုင်။ သုတမ်းမီး
 တောင်းကခင်ခိတ်းဂခင်၊ တောင်းကခင်ခခေခိုင်၊ဂခင်၊
 တောင်းကခင်တေးသုဂွတ်း၊ တောင်းကခင်ထိုင်ဂခင်၊
 တောင်းကခင်ယုသေဂေၤဂခင်၊ တောင်းကခင်ချေးဂိုခင်၊
 တောင်းကခင်မၤခေၤလုံသု။ တောင်းကခင်ဂိုတ်းကမူ
 ၂၁ တီးဂခင်၊ ဂျးခွံးသုခခေခိုင်ကျေး။ မိုဝ်းကခင် ဂပ်
 ခိုခင်းမၤခခေခိုင် ဂပ်ဂုဝ် ဩပီခင်လဝ်းတမ်းဂွံး
 ဂပ် ချးတီမ်၊တီးသုခလး၊ မီးလုံကခင်ကမ်း၊သု၊
 လံးခင်းခိခင်း၊ခခေခိုင် ခွပ်းပိုဝ်းဂူခင်းခခေခေၤ၊ ကခင်
 နေတ်းပိုင်း၊ ဂျးခွံးလွင်းတောင်းကခင်ဂိုတ်းကခင်ဂွံး
 ဂိုဝ်၊ ခခေခိုင်တောင်းကခင်ဂိုဝ်ခေ၊ထိုင်၊ကခင်ကမ်း၊တြး၊
 ခခေခိုင်တောင်းကခင်ဂိုဝ်လေ၊သု၊ပုခင်လိုဝ်ခလး၊ ယင်း
 ကမ်း၊ခွမ်းလုံလံးကပျိုတ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊ တေးထိုင်
 ဂွတ်းမိုဝ်းလီဝ်ခခေခိုင်ကျေး။

၁၃

- ၁ ပွန်းသားခန့် ဂင်တန်းမူးလူးဂျးတီးသူကော့း။
ဥာမ်းဂျးမီး တန်းလံးဧတ, ဂွမ်းပိုင်း ခပ်လိုင်းကခင်
ခါမ်, သာ်းသေ, သွင်ဂျေသားဂျေ ခခေင်ကော့း။
- ၂ မိုင်းကွခင်ခန့်ခခေင် ဂင်လံးလာတ်းတီးခပ်လိုင်းကခင်
လံးဗိတ်းပိုင်း ကိတ်, တင်း တီးခပ်လိုင်းကခင်ရိုတ်း
ဂျါခင်, တင်းသီင်းတင်းလူင်ခခေင်ဧလးဝး- ပေး
ဂင်သမ့်ခိုခင်းဂွတ်းမူးလူင် ဂင်တန်းကမ်, လံးကိတ်း
လူသူဂူလ်း၊ ဝးခင်, ခန့်ဝံယဝ် ကမ်, ဂျး၊ တော့
လိပ်ခန့် ဝိတ်သမ့် ဂင်ကမ်, မီးလူလ်းဂခင်တင်းသူသေ
ဂော့း ဂင်လာတ်းပိုင်းကခင်တင်း မိုခင်လိုင်းခခေင်, မိုင်း
ကခင်ဂင်မီးယူ, တီးသူ ပွန်းသွင်ခခေင်ကော့း။
- ၃ ပိုင်းကခင်သူဂျသားသေ, လွင်းကခင် လင်းခရိလ်
ခခေင်ပျးပျး, တိတ်းလင်းခင်းဂင်ခခေင်လိုင် ခင်းတင်း
ကခင် မခင်းလင်းသိုင်းသမ်, လူလ်းဂခင်တင်းသူခခေင်
မခင်းလင်းကမ်, ဂိုင်းကခင်း။ မခင်းလင်း ဂိုင်းယို,
ခေ, ဂျးခင်းသူကော့း။ လွင်းမခင်းလင်း၊ လင်းခရိလ်
ခခေင် ဝိတ်သမ့်ခါမ်, တင်းတံဂျးခခေင်သင်လင်းဝး
မိုင်း ခင်းတင်းကခင်ဂိုင်းလိတ်သေဂော့း၊ ကသား
လိပ်ယူ, ဂွမ်းပိုင်းတခင်းခင်းခင်းပီခင်လင်းကော့း။
- ၄ ဝိတ်သမ့် ဂွမ်းဂိုင်းလိတ်လိုင်းခခေင်, လင်းခရိလ် ခခေင်
သေဂော့း၊ ဂွမ်းတန်းမီးတင်းကခင်ကသားလိပ်
လိုင်းခခေင်, လင်းခရိလ် ဂွမ်းပိုင်းတခင်းခင်းခင်းပီခင်
လင်း ပုခင်းတန်းပွင်ကမူပုခင်းသူကော့း။
- ၅ သူဧတ, ယူ, ခင်းတင်းယုမ်, မာတ်းဂိုင်း၊ ကမ်, ဧတ,
ယူ, ဂိုင်း ဝးခင်၊ လိတ်းထာမ်တူင်လင်းဂင်, လူးခခေင်,
တျ။ ထာမ်တူလ်းတူင်လင်းဂင်, လူးခခေင်, တျ။ ပေး
ကမ်, ခါမ်, တင်းကခင် လိတ်းထာမ်ထာမ်တူလ်း
တူင်လင်းဂင်, လိုင်း တန်းကမ်, ဂူလွင်းကခင် လင်း
ယေ, သုခရိလ် ဧတ, ယူ, ဂျးခင်းသူခခေင်။
- ၆ ဂင်မုင်းမုင်း သူတန်းဂူ လွင်းကခင်ဝး ဂွမ်းပီခင်ဂျေ
ကခင်ခါမ်, တင်းကခင်လိတ်းထာမ်ဧလး ကမ်, သုမ်း
ရ ခခေင်ကော့း။ ဂွမ်းဂိုတ်းသူးတွင်းပထခေ, တီးခင်း

- ပီခင်လင်း ဂွမ်းသူကမ်, လံးဂိုတ်းတင်းကခင် ကမ်,
လိကမ်, ငါမ်းသေလိုင်းသေပိုင်းခခေင်ကော့း။ ဂုခင်းဂျး
ဂျေ တေဂူ လွင်းကခင် ဂွမ်းလင်းခါမ်, တင်းကခင်
လိတ်းထာမ်ဧလး; ဧပယဝ်ခခေင် ကမ်, လွင်း။ မိုခင်ခခေင်,
ဂွမ်းသုမ်းသေတျဂော့း သူကွခင်ခခေင်ဂိုတ်း ကခင်
- ၈ မာခင်, မိခင်းလိုင်းလွင်းခခေင်သေဂမ်း။ ဂွမ်းကမ်, ဧဂ,
ခီခင်သမ်, မျ, တြးခခေင်လံးလျးလျးဧလး လံးယူ,
ဗေံ, သမ်, မျ, တြးကော့း။
- ၉ မိုင်းကခင်ဂွမ်းဂိုင်းလိတ်ခခေင် သူဂိုင်းယို, ဧလး ဂွမ်း
မီးတင်းကခင်သိုင်းပျေ, ကော့း။ ဂွမ်းသူးတွင်းဂွမ်း
သူလံးလေးလုမ်, ကော့း။ တေးလိပ်ခန့် ပိုင်းကခင်
ဂင်ယူ, ဂိုတ်းတင်းသူဧလး ဂင်တိမ်းပခင်လိုင်းခခေင်,
ခခေင်, ခခေင်, ဂိုင်း မိုင်းကခင်ဂင်ဂွတ်းမူးခခေင်လိုင်း
ဂင်ကမ်, ခွမ်းဂိုတ်းတင်းကခင်ဂွတ်းဂျမ်း လွမ်းဂျးခခေင်,
တခင်းခင်းခင်းခင်းပီခင်လင်း ကခင်ကပါးပခင်တီးဂင်
ကခင်ပီခင် ပုခင်းကခင်တန်းဧတ, ဂိုတ်းသူ။ ကမ်,
လွင်း ပုခင်းကခင်တန်းယူဗိတ်းသူပီတ်းခခေင်ကော့း။

တင်းကခင်တတ်းလတ်း

- ၁၁ လိုခင်းလင်းသုတ်း ပီးခင်းခင်ကိတ်း။ ဂွမ်းမင်, ဂလျ,
မီးတီးသူ သေဂမ်းလူလ်း။ မီးတင်းကခင်လေးလုမ်,
တင်းကခင်သားသျှ, သိုင်းပျေ, တျ။ မီးဂွင်လ်
ကခင်လိပ်ခခေင်ဧလး ယူ, ထုတ်, ထုတ်, ဂခေင်တျ။ ပေး
ဂိုတ်းလိုင်းခခေင်, ခခေင်ခင်း ခင်းပီခင်လင်း ကခင်ပခင်
မိတ်းတျ, ကိတ်, တင်း ဂတ်းယီခင်ချမ်းသျှ, တင်း
ကခင်ယူ, ထုတ်, ထုတ်, ဂခေင်ခခေင် တန်းမီးယူ, လူလ်း
- ၁၂ ဂခေင်တင်းသူကော့း။ ဂျေခခေင်; ဧလးဂျေခခေင်; ဂိုတ်း
တင်းတင်းခခေင်ကခင်မူတ်းလောင်, သေဧလး တတ်း
၁၃ လတ်းဂခေင်တျ။ ဂုခင်းမူတ်းလောင်, ဂျးမီးလိုင်းခခေင်
၁၄ တတ်းခေံယူ, ကော့း။ ဂွမ်းဂျးလူး လင်းယေ, သုခရိလ်
ကိတ်, တင်း မိတ်းတျ, ခင်းပီခင်လင်း တင်း တင်း
ကခင်ဂိုတ်းမိတ်းသဂျ, ယျ တင်းကခင်ထုတ်, ဂခေင်
တင်း ဝိလိုလ်, မူတ်းလောင်, လင်းခခေင် မီးခခေင်သူ
သေဂမ်းလူလ်း။ ကျးမိခင်း။

ဂျမ်းလိတ်းကော့းဝး, တျဂော့းရီခင်, ထုခိုခင်တုတ်းယယဝ်ယဝ်ကော့း